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Najprej nismo pomnili takšne zime, zdaj ne pomnimo takšnega začetka pomladi. Letošnji pomladanski sneg, kije vse kaj več kot samo bajtarski gnoj, je povzročil na Gorenjskem precej zmede in 
le*?V~ ^jriedeljo je bil zaradi plazov v Podljubelju nekaj časa zaprt mejni prehod Ljubelj. Tik pred zaključkom redakcije pa so bile še vedno zaprte ceste na Pokljuko z bohinjske in gorjanske smeri, 
cesta v Rodovno, proti Soriški planini in še nekatere druge. Ekipe Cestnega podjetja delajo neprekinjeno. — A. Z. — Eoto: E. Perdan 

Leto X X V I I I . Številka 21 
Ustanovitelji: obe. konference SZDL 
Jesenice, Kranj, Radovljica, Škofja Loka 
in Tržič, — Izdaja CP Glas Kranj. Glavni 
urednik Anton Miklavčič — Odgovorni 

urednik Albin Ueakar 

Kranj, torek, 1. 4. 1975 
Cena: 1 din 

List izhaja od oktobra 1947 kot tednik, 
od januarja 1958 kot portednik, od janu
arja 1960 trikrat tedensko, od januarja 
1964 kot poltednik ob sredah in sobotah, 
od julija 1974 pa ob torkih in petkih. 

G L A S I L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A . Z A G O R E N J S K O 

6. STR AN i 

Redka so mesta v naših gorah, kjer še niso pristali ali jih vsaj obleteli heli-
*£Pterji Republiškega sekretariata za notranje zadeve. Piloti namreč 'niso 
nri' l e sl'°Je#a P o s l a - temveč morajo biti tudi dobri poznavalci gora in~ 
Pa,j'llh s t i n t l h '" "('/nevarnejših kotičkov. Na Kredarici je helikopter že 
poghrf p n s t a l 1 , 1 P("u'scl l' dolino precej ponesrečencev v triglavskem 

N ( l Zgornjem Plavžu na -Jesenicah je gradbeno podjetje. Sava 2 dvsrnic že 
z8radilo nov dom dr Franceta Berglja, kije namenjen starejšim občanom. V 
""•"i so garsonjere, v spodnjih prostorih prostori za družbeno prehrano m 
^UŽabni prostori ter prostori za redno zdravniško službo. Dom stoji odmak-
""''i od glavne ceste, tako da bodo v njem stanu/oči občani zares lahko v 

preživljali jesen sio/vga življenja. *<l<q> urejujejo še notranjost doma. 

j u b i l e j xx m 
xxt e š a n i c a 

1 4 . 
S T R A N : 

»Bomo pa 
kar vdrli« 

š p e c e r o a 

V četrtek zvečer je bilo v kinu Center v Kranju zadnje predavanje iz ciklusa 
Priprave na obrambo, skrb nas vseh. Zadnji predavanji sta bili v kinu Center 
in se jih je udeležilo veliko Kranjčanov. () pripravah na obrambo je govoril 
Aci Puhar. (jk) — Eoto: F. Perdan 

Jutri in v četrtek 
potuje štafeta po Gorenjski 

Š t a f e t o mladosti, ki je v 
nedeljo krenila na pot v istrskem 
mestu Labin, bodo jutri in poju
t r i š n j e m nosili gorenjski mla
dinci. Od primorskih t o v a r i š e v 
jo bodo dobili ob 13.40 nad 
Cerknim. Nesli jo bodo skozi 
Poljansko dolino v Škofjo Loko, 

P e t r i č u 
s p e t t r i j e 

r e k o r d i 
Na Reki se je k o n č a l o 

d r ž a v n o mladinsko prven
stvo v plavanju, kjer so 
K r a n j č a n i dosegli nekaj 
dobrih uvrstitev. Med vse
mi pa se je najbolj izkazal 
Borut P e t r i č , ki je dosegel 
tri nove jugoslovanske re
korde. Na 400 m kravi in 
200 m delfin je dosegel nova 
mladinska rekorda. Na 400 
m kravi je plaval v č a s u 
4:22,6 ter na 200 m delfin 
2:24,3. P e t r i č pa je dosegel 
nov jugoslovanski absolut
ni rekord za male bazene na 
800 m kravi s č a s o m 9:02,8. 
V ekipni konkurenci je 
zmagala Crvena zvezda, 
kranjski Triglav je zasedel 
8. mesto, medtem ko je bila 
na jbo l j ša slovenska ekipa 
Ljubljana, ki je zasedla 
o d l i č n o 8, mesto. .J. J . 

kamor bodo prispeli ob 15.10. 
Naprej bo š t a f e t a potovala skozi 
S e l š k o dolino in bo prispela v 
Ž e l e z n i k e ob 16.10. Od tu bo 
nadaljevala pot skozi D r a ž g o š e , 
Kropo in Kamno gorico v 
Radovljico, kjer jo bodo sprejeli 
ob 17.45. Š t a f e t a bo p r e n o č i l a na 
Jesenicah, kamor bo prispela ob 
19.10. V e č j e proslave ob spreje
mu š t a f e t e bodo pripravili v 
Škofji Loki , Radovljici in na 
Jesenicah. Na svoji poti bo 
š t a f e t a obiskala tudi š t e v i l n e 
partizanske spomenike in spo
minska o b e l e ž j a . 

V č e t r t e k bo š t a f e t a o d š l a na 
pot ob 7.30 proti Ž i r o v n i c i in 
skozi Begunje v Trž ič , kamor bo 
prispela ob 8.45. T r ž i š k i mladinci 
jo bodo kranjskim predali v 
Dupljah ob 9.30. Po kranjski 
o b č i n i bo š t a f e t a potovala do 
11.15. Mladincem iz o b č i n e Lju-
b l j a n a - Š i š k a jo- bodo predali 
mladinci iz Š e n č u r j a . 

Prva v e č j a prireditev v č e t r t e k 
ob sprejemu Štafete bo v Trž i ču . 
Zelo s v e č a n o jo bodo sprejeli 
tudi v Dupljah, v Kranju pa bo 
program tekel ves č a s bivanja 
š t a f e t e v kranjski o b č i n i . Sodelo
vala bo godba na pihala, recita-
torji, govorniki in folklorna 
skupina. Prireditev in sprejem 
š t a f e t e bo na Trgu revolucije v 
Kranju. 

V kranjski o b č i n i bodo š ta f e t -
no palico nosili najbo l j š i u č e n c i 
osnovnih in srednjih šo l , mla
dinci iz krajevnih skupnosti in 
temeljnih organizacij z d r u ž e n e 
ga dela, ki so se posebno izkazali 
pri delu in vojaki ter š p o r t n i k i . 

-lb 

Državno prven
stvo v Planici 
Ker so se v Planici iz

b o l j š a l e s n e ž n e razmere, 
se je komisija za skoke SSJ 
o d l o č i l a , da bo izvedla 
l e t o š n j e d r ž a v n o prvenstvo 
v skokih za č l a n e v sredo, 
2. aprila, ob 14. uri na 90-
metrski skakalnici. J . J . 

Zdrsnilo na snegu 
V sredo, 26. marca, dopoldne je 

okoli sto dijakov ekonomske šole z 
Jesenic šlo preko Jamnika proti 
Dražgošam. Nenadoma pa je dija
kinji Simoni Mastnak, stari 16 let, z 
Jesenic, spodrsnilo, tako da je 
/drsela po snegu v globino in 
obležala v nezavesti. Ranjenko so 
reševali dijaki sami, nato pa so jo z 
avtomobilom prepeljali v zdravstve
ni dom Kran j , od tu pa v ljubljansko 
bolnišnico. 
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N a r o č n i k : 



Ti to 
v Makedon i j i 

Predsednik republike in 
predsednik Zveze komunistov 
Jugoslavije Josip Broz-Tito je 
v ponedeljek dopotoval na 
večdnevni obisk v SR Make
donijo. Skopje ga je pričakalo 
okrašeno z zastavami in 
praznično razpoloženo. Pov
sod, kjer je potoval, so ga pre
bivalci navdušeno pozdravlja
li. 

Šta fe t a * 
že potuje 

Malo po dvanajsti uri je v 
nedeljo iz revolucionarnega 
Labina v Istri krenila na pot 
letošnja štafeta mladosti, ki 
bo 25. maja predala Titu če
stitke vseh Jugoslovanov, po
sebno pa mladine, za njegov 
triinosemdeseti rojstni dan. 
Na velikem ljudskem zborova
nju, ki je bilo <rb tej priliki v 
Labinu, sta govorila predsed
nik ZSM Jugoslavije Azem 
Vlasi in sekretar IK CK ZK 
H rva tsk e Duš a n Dragosava c. 
Stafetno palico je prva po
nesla sedemnajstletna dijaki
nja Ingrid Zulijani. 

Jub i l e j 
Pomurske 

z a l o ž b e 
V počastitev dvajsetletnice 

dela je Pomurska založba iz 
Murske Sobote v soboto pri
pravila srečanje piscev del in 
bralcev. To je bila prva v vrsti 
podobnih prireditev, ki bodo 
letos še sledile in imajo namen 
približati knjigo bralcu oziro
ma kupcu. Konec lanskega 
leta so pri Pomurski založbi 
izdali že milijonto knjigo. To 
se pravi, da so vsako leto v 
poprečju natisnili 50.000 knjig, 
kar je velik uspeh za tako 
majhno založbo. 

Ocena dela 
Na sobotni seji republiške 

konference ZSMS so ocenili 
delo mladinske organizacije 
po IX. kongresu. Ugotovili so, 
da seje zveza mladine po kon
gresu organizacijsko okrepila, 
doseženi rezultati pa bi bili 
lahko še boljši, če bi hitreje 
odpravljali subjektivne in dru
ge slabosti pri delu. Za posa
mezne sredine in organizacije 
ZSMS je še vedno značilno 
forumsko delo, stare oblike in 
metode, zapiranje pred širšimi 
krogi mladih, formalizem, po
sploševanje na kongresu spre
jetih sklepov, jalove razprave 
brez konkretnih akcij. Presla
bo se v mladinski organizaciji 
uveljavljajo delegatski odnosi. 

Na konferenci so poudarili, 
da bo te slabosti, ki seveda 
niso značilne za vse občinske 
in osnovne organizacije, mo
goče odpraviti z nekaterimi 
kadrovskimi spremembami in 
bolj načrtno kadrovsko poli
tiki), predvsem pa s hitrejšim 
uveljavljanjem nove organizi
ranosti in nove vsebine dela. 

Oprema 
iz Pol jske 

Poljska je odobrila kredite 
za opremo kombinata jekla tn 
nikla, ki jo bo Jugoslavija ku
pila ^ tej državi. Kredit znaša 
$00 milijonov dolarjev in ga bo 
Jugoslavija odplačala s pet
najstletnim izvozom jekla in 
nik/a. Letno ga bo morala 
izvozita .150.000 ton. To je do
slej največja kupčija med dr
žavam a. 

Gospodarsko 
sodelovanje 

Član ZlS Radovan Panto-
vič in egiptovski minister za 
gospodarsko sodelovanje dr. 
Taher Amin sta podpisala do
kumente o desetem zasedanju 
mešanega odbora Jugoslavije 
in Egipta za gospodarsko so
delovanje. Minister Amin seje 
ob tej priložnosti pogovarjal 
tudi s predsednikom zveznega 
komiteja za gospodarsko so
delovanje z deželami v razvo 
ju in članom ZIS Stojanom 
An dovom. 

Št i r i delovne 
akcije 

Letos bodt) v Srbiji štiri 
mladinske delovne akcije, in 
sicer Morava, lieogrud — Bar. 
Niš in Sabac. Akcije bodo od 
H. junija do :it. avgusta. Sode
lovalo bo več kot 5000 briga 
dirjev v 100 brigadah. 

Kranj 
M i n u l i teden v če t r t ek je bila v K r a n j u 43. seja izvršnega sveta občinske 

skupščine . Obravnavali so medobčinski dogovor o pol i t ik i stanarin za letos in 
s tem v zvezi spremembo odloka o delni nadomestitvi stanarine in drugi 
d ružben i pomoči v stanovanjskem gospodarstvu v občini. Razpravl ja l i so tudi 
o odloku o stopnji prispevka za telesno kul turo in o spremembi kriterijev za 
dodeljevanje posebnih sredstev krajevnim skupnostim iz letošnjega 
občinskega, p r o r a č u n a . Razen tega je bila na dnevnem redu še informacija o 
medobč inskem sporazumu za določi tev marž v prodaji na drobno in predlog 
d ružbenega dogovora o financiranju ep izo t io loško-ve te r inarske s lužbe na 
Gorenjskem. A. Z. 

Včeraj dopoldne so v sejni dvorani kranjske občinske skupščine poobla
ščeni predstavniki izvršnega sveta občinske skupščine , občinske konference 
social is t ične zveze, o b č i n s k e g a s i n d i k a l n e g a sveta in samoupravnih interesnih 
skupnosti podpisali d ružben i dogovor o razporejanju dohodka, osebnih do
hodkov in nekaterih drugih osebnih prejemkov ter o gibanju, obsegu in struk
turi skupne porabe za letos. - A. 2. 

S(iP Sava je na Koroški Beli poleg samopostrežne trgovine Zarja zgradilo 
nov stolpič, v katerem bodo prebivali delavci, ki bodo sodelovali pri gradnji 
nove hladne valjarne na Beli. V spodnjih prostorih pa bodo prostori za druž
beno prehrano. — Eoto: E. Perdan 

Dosledno 
uresničevanje ustave 

Letna konferenca organizacije ZK Sava Kranj 

Radovljica 
N a včerajšnj i ločeni seji so vsi trije zbori radovlj iške občinske skupščine 

razpravljali o p r o r a č u n u občine, programu komunalnih del in družbenem 
planu občine za letos. Razpravl ja l i so tudi o odloku o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in od plačil za storitve in o odloku o komunal
nih taksah v občini. N a dnevnem redu pa je bila tudi informacija o družbe
nem dogovoru o gibanju, obsegu in strukturi skupne porabe v občini Radov
ljica za leto 1975 in informacija o določi tvi stopenj za socialno skrbstvo 
o t roško varstvo in telesno kulturo. A . Ž. 

V dvorani k ina Center v K r a n j u je 
bila v soboto dopoldne redna letna 
konferenca organizacije zveze ko
munistov Sava K r a n j , , kjer so 
pregledali delo organizacije zveze 
komunistov v preteklem mandat
nem obdobju in razpravljal i o 
delovnem programu za naprej. 
Ugotovi l i so, da so v Savi od zadnje 
letne konference zveze komunistov 
pred 4 pr ibl ižno poldrugim letom 
dosegli pomembne rezultate pr i 
uresn ičevan ju nove ustave. 

Danes je v Savi 30 temeljnih orga
nizacij zd ruženega dela in p r a v . v 
vseh se kažejo kval i te tni premiki na 
področju samoupravljanja; pred
vsem pri neposredni vlogi in pr i 
odločanju delavca pri gospodarje
nju. Vendar je dolžnost , komunistov, 
da se še naprej zavzemajo za t a k š n e 
d r u ž b e n o - e k o n o m s k e odnose, da bo
do delavci resn ično neposredni 
nosilci reprodukcije in gospodarje
nja, so zapisali v eni od 33 točk 
predlaganega delovnega programa 
zveze komunistov za naprej. 

Ugotovi l i so, da imajo še vedno 
precej težav pr i organiziranju stro
kovnega dela in da odnosi med 
skupnimi s lužbami in temeljnimi 
organizacijami združenega dela še 
vedno niso jasni. V Savi je danes v 
samoupravne organe v delovni 
organizaciji in zunaj nje vk l jučen ih 
okrog 700 delegatov. T o je velik 
korak naprej v primerjavi s prej
šnj im č lansk im oziroma odborni-
škim sistemom. Vendar pa so opozo
ri l i , da delegatski sistem še na neka
terih področj ih precej šepa. Pred
vsem še ni zaživelo ustrezno infor
miranje. Zato nameravajo prav 
informiranju med prihodnjimi nalo
gami posvetiti še posebno skrb. 
Opozori l i so, da bi moralo bit i na 
primer gradivo za seje občinskih 
skupščin bolje pripravljeno; z iz
vlečki bi se seznanili lahko vsi de
legati in tudi drugi v podjetju. Po
skrbeti pa bo treba tudi za tako 
imenovano povratno informacijo 
po končan i seji skupščine . 

Sekretarka organizacije Z K Krna 
Pevc je v uvodnih mislih tudi ugoto
vila, da se je Sava v zadnjem 
mandat nem obdobju s rečevala z 
nekaterimi zelo težkimi proizvod
nimi problemi. Cene surovinam so 
se na primer ta čas povečale za 70 
odstotkov. Vseeno pa so dosegli 

Neuspešen 
referendum 

v Podbrezjah 
Preteklo nedeljo so se prebivalci 

krajevne skupnosti Podbrezje na re
ferendumu odločali o samoprispevku 
/a asfaltiranje 2100 metrov vaških 
poti. Glasovalo je 90,7 odstotka 
volivcev, za samoprispevek pa jih je 
bilo 47,8 odstotka. Referendum ni 
uspel, čeprav je bilo na zboru 
volivcev za samoprispevek precej 
navdušen ja . Vzrokov zj | neuspeh je 
več. Krajevna skupnost se je na re
ferendum dobro pripravila< seznani
la ljudi s p r e d r a č u n o m , predvidela 
za socialno in materialno š ibkejše 
občane manjš i prispevek, drugim pa 
omogočila plačevanj* ' samoprispev
ka V šes t ih obrokih. Zal obveščanje 
ni bilo popolno, pa tudi pomoč kra
jevnih d ružbenopo l i t i čn ih organiza
cij ni bila zadostna. 

Aktiv ZB NOV 
V medvoškem Doni tu so osnovali 

aktiv ZB N O V , katerega naloga bo 
skrb za bivše borce. Za predstavnika 
Donita v aktivu Z B N O V združene-
ga podjetja S O / I ) Pol ikem so 
izvoli l i An tona Dobravca. -fr 

precej lepih rezultatov. Proizvodnja 
se je na primer od leta 1972 do danes 
poveča la za 25 odstotkov. L a n i so v 
Savi naredili za 33.561 ton izdelkov. 
Produktivnost se je tako poveča la 
od 9,1 tone na 10 ton na zaposlene
ga. Izvoz pa je v dveh letih narasel 
za 2,6 krat. 

N a konferenci so skleni l i , da se 
mora poslovni uspeh v prihodnje še 
bolj izboljšat i . T o naj bi med drugim 
dosegli tudi z zn ižan jem rabatne 
stopnje za 1 odstotek. Prav tol iko 
naj bi pr ihrani l i pri porabi surovin. 
Splošni materialni s t roški naj bi se 
zmanjša l i za 10 odstotkov, storilnost 
pa naj bi se poveča la za 5 odstotkov. 
T a k š e n program bo organizacija 
zveze komunistov občasno preverja
la, razen tega pa bodo dvakrat na 
leto ocenili tudi aktivnost sleher
nega komunista v tovarni . Pouda
r i l i so še, da je v prihodnje treba 
nadaljevati s sprejemanjem novih 
č lanov v zvezo komunistov. Zdaj 
ima savska organizacija Z K 316 
č lanov; od tega so j i h lani sprejeli 
48. A . Zalar 

Škofja Loka 
Danes ob 16. uri bo v Škofji L o k i seja komisije za družbenopol i t i čne od

nose pri komiteju občinske konference Z K Škofja Loka . Član i komisije se 
bodo pogovorili o dosedanjih izkušnjah pri uvedbi novega predmeta »Temelji 
marksizma in samouprav l j an j a« na srednjih šo lah ter razpravljali o akcijskih 
nač r t i h č l anov komisije za družbenopo l i t i čne odnose in idejne probleme po 
posameznih področj ih . 

V če t r t ek ob 16. uri bo v Škofji L o k i seja izvršnega odbora občinske 
konference S Z D L Škofja Loka . Za sejo je predlagan naslednji dnevni red: 
pregled sklepov zadnje seje, obravnava poroči la o uresn ičevanju sklepov 4. 
seje predsedstva C K Z K J in 10. seje predsedstva C K Z K S v škofjeloški občini, 
obravnava d ružbenega dogovora kmetijsko zemlj iške skupnosti o razširi tvi 
dejavnosti, obravnava sklepa o ustanovitvi medobčinskega sveta S Z D L za 
Gorenjsko ter obravnava zak l jučnega r a č u n a občinske konference S Z D L za 
preteklo leto. _jk 

Tržič 
V petek je bda v Trž iču seja izvršnega odbora občinske konference S Z D L , 

na kateri so predlagali, naj znaša letna č l ana r in t r soc ia l i s t i čne zveze 10 dinar
jev. T a k š n o s ta l i šče je sprejel tudi medobčinski svet S Z D L za Gorenjsko. Na 
seji izvršnega odbora so se obenem dogovorili, da bo znaša la provizija pobiral
cev č l ana r ine 10 odstotkov pobrane č l ana r ine . Ugodno je bila ocenjena tudi 
akcija za zagotovitev možnos t i , da bi se vsi učenci č e t r t i h razredov osnovnih 
šol iz t rž iške občine udeležili šole v naravi. Če t r tošo lc i osnovne šole Kokrške-
ga odreda iz Križev so že preživeli teden v šoli v naravi na Zelenici. N a dobro 
udeležbo r a č u n a j o tudi na šoli heroja Grajzerja. Za učence te šole se bo začela 
šola v naravi takoj, ko se bosta vreme in snežne razmere ustali la. T u d i osnov
na šola heroja Bračiča , k i prihaja na vrsto kasneje, r a č u n a , da se bodo šole 
udeležili vsi učenci č e t r t i h razredov. Izvršni odbor S Z D L ugotavlja, da prispe
vek otrok za šolo ni največji problem, t emveč povzroča več preglavic pomanj
kanje s m u č a r s k e opreme in mnenje nekaterih s ta ršev , da t a k š n o izobraževa
nje ni potrebno! . _jic 

Zveza povsod, kjer se združujejo ljudje 
V Tržiču so na zadnji konferenci Zveze komuni
stov temeljito ocenili organiziranost ZK v občini 
in priporočili ustanovitev osnovnih organizacij 
in stalnih aktivov povsod, kjer so pogoji — Prcd-

' log za reorganizacijo in novi aktivi 
je je 24 odstotkov delegatov č lanov 
Z K ) , aktiv komunistov delegatov 
samoupravnih interesnih skupnosti 
ter ak t iv . komunistov, k i delajo na 
podr<xv-ju kadrovske politike. A k t i v 
komunistov Z R V S pa je že ustano
vljen. Osnovna organizacija na 
ljubeljski izpostavi carine že deluje, 
v kratkem pa je p r i čakova t i ustano
vitev stalnega aktiva v t rž iškem 
obratu Mesoizdelkov iz Škofje Loke, 
ki s o . T O Z I ) Ljubl janskih mlekarn. 

Stat is t ika pove, da je v t rž iško ob
činsko organizacijo vkl jučenih 588 
komunistov (podatki z 31. 12. 1974), 
medtem ko j i h je bilo leto poprej 
")17. 397 ali 71,1 odstotka je moških, 
K i l pa je žensk. Leta 1973 je prejelo 
partijske knjižice 42 občanov, lani 
pa 77. K a r 68 odstotkov lani 
sprejetih je mlajš ih od 27 let, 
medtem ko je dosegel odstotek leta 
1973 59,5. L a n i se je o b č u t n o povečal 
odstotek novosprejetih iz nepo-
srednje proizvodnje. Zal pa je lani 
posk(Kxil odliv iz t rž iške organizacije 
in prehod v druge, vendar je »obra
čun« vseeno pozitiven. M e d tržiški-
mi komunist i je največ kvalificira
nih in visoko kvalif iciranih delavcev, 
sledijo pa komunist i s srednjo šolo 

N a zadnjem zasedanju občinske 
konference Z K S Tržič so na osnovi 
poroči la komisije za organiziranost 
in razvoj Z K temeljito razčlenil i 
organiziranost komunistov v občini, 
predlagali izboljšave za večjo učin
kovitost Z K in se seznanili s 
s t a t i s t i čno platjo partijske organi
zacije v t ržiški občini . Član i konfe
rence so poudarjali pomembnost 
napredka organiziranosti v zadnjih 
letih, obenem pa opozarjali na 
pomanjkljivosti in na še neuresn iče
ne sklepe zadnjih kongresov Z K J in 
Z K S . Konferenca se je zavzela, za 
ustanovitev osnovnih organizacij 
Z K v vsaki temeljni organizaciji 
združenega dela. delovni skupnosti 
in krajevni skupnosti. Če pogojev za 
ustanovitev osnovne organizacije ni, 
naj se oblikujejo stalni partijski 
akt ivi . T o velja predvsem za Obrtno 
podjetje, podjetje Oblači la novost in 
Kmet i jsko zadrugo, se posebej pa za 
t rž iško enoto Zdravstvenega doma 
K r a n j , Gostinsko podjetje Zelenica, 
temeljno organizacijo Splošnega 
gradbenega podjetja Projekt in Pe-
karijo. Med krajevnimi skupnostmi 
pa le še L o m nima osnovne 
organizacije oziroma stalnega akti
va. 

V tržiški občini so še organizacije, 
predvsem po krajevnih skupnostih, 
ki so kadrovsko š ibkejše in s precej 
visokim starostnim povprečjem (Le-
še-Brezje, Kovor, Jelendol). Konfe
renca je predlagala, naj se v delo teh 
organizacij vključijo nekateri komu
nisti, ki so sicer organizirani v 
organizacijah združenega dela, pred
vsem pa člani Z K , ki sicer v skupno
sti prebivajo, delajo in organizirani 
pa su drugje* L e t e nameravajo v 
tržiški občini vkl juči t i tudi v delo
vanje drugih d ružbenopo l i t i čn ih or
ganizacij, predvsem social is t ične 
zveze! 

Pomembne sklepe je konferenca 
oblikovala tudi pri ustanavljali iu 
novih aktivov. V tržiški občini bolj 
ali manj uspešno /e delujejo aktivi 
neposrednih proi/.va j ali <-\, mladih 
komunistov, aktiv komunistov kul
turnih delavcev, aktiv v partizanski 
enoti ter aktiv predavateljev. Načr-
t ovan i pa BO akt ivi komunistov 
delegatov /borov občinske skupšč ine 
(po podatkih komisije /a organizira
nost in ra/.vo| ter kadrovske komisi-

in d o k o n č a n o osemletko. Najmanj 
je komunistov z višjo ali visoko šolo. 
Največ (30,6 odstotka) komunistov 
je starih med 28 in 40 leti. N a osnovi 
teh podatkov konferenca in komis i j 8 

za organiziranost in razvoj ugotav
ljata, da je bilo leta 1973 v Zvezi 4,1 
odstotka vseh prebivalcev tržiške 
občine, lani pa 4,4 odstotka. 0" 
upoš tevan ju samo zaposlenih (5487) 
pa se odstotek poveča na 8,4-
Konferenca si je zadala nalogo 
dvigniti odstotek zaposlenih v ZK 
na 10! ^ 

Občinsko organizacijo Z K Tržič 
sestavlja 24 osnovnih organizacij, od 
katerih j i h je 10 v krajevnih 
skupnostih. V sedmih delovnih 
kolekt ivih pa delujejo stalni partij
ski akt ivi . Sveti komunistov so obli
kovani v Bis t r ic i , v Trž iču in v Peku, 
z ustanovitvijo temeljnih organiza
cij pa ga utegne dobiti tudi Bombaž
na predilnica in tkalnica. Konferen
ca je pr iporoči la nekatere reorgani
zacije, ki bodo prispevale k boljšemu 
delu organizacije. Nekatere smo Že 

omenili , druge pa bodo uresničene 
letos. Osnovna organizacija Lešc-
Brezje bo še naprej povezovala 
komuniste dveh krajevnih skupno
sti, organizacija Križe, ki združuje 
komuniste iz Križev, Sebenj, Prista
vi ' in Seničnega, pa naj bi se razdeli
la. V Pristavi bo začela delovati 
samostojna organizacija, v Kr ižah 
pa bodo združeni komunisti iz K r i 
žev, Sebenj in Seničnega. 

.]. Košnjck 

Ljubljanske mlekarne 
T O Z D Mesoizdelki Škofja Loka 
objavlja naslednja prosta de lovna mesta: 

1. računovodje TOZI) 
(ni reelekcija) 

2. sodelavcev v knjigovodstvu 
in adminjstratork 

3. upravljavca dezinfekcijske^a aparata 

Razpisni pogoji: 

pod 1.: visoka šolska izohrazba ekonomske smeri, višješolska izobrazba 
s tremi leti prakse ali srednješolska izobrazba /. osmimi leti 
prakse; 

pod 2.: ekonomska srednja šola ali adininist rat ivna šola; 
pod 3.: K V ali l ' K k l jučavničar ah vodovodni instalater 
Ponudbe naj kandidati poš l je jo na na.slov: Ljubljanske mle
karne — IOŽI) Mesoizdelki Škofja Loka, Mestni trg 20. 



Komunisti 
o kadrovski politiki 

V torek, 25. marca, je bila na Jese
nicah 7. seja občinske konference 
Zveze komunistov Jesenice, na ka
teri so govorili o idejnopoli t ični in 
organizacijsko-kadrovski krepitvi 
organizacije in o u resn ičevan ju 
nalog s področja kadrovske politike 
v jeseniški občini. 

Na Jesenicah je vč lan jen ih v 
Zvezo komunistov 1641 č lanov, ki 
delujejo v 54 osnovnih organizacijah 
ter_ v aktivih in oddelkih. Podatki 
povedo, da se iz leta v leto povečuje 
število č l ans tva in oblik organizira
nosti, vendar še vedno ugotavljajo, 
da je precej delovnih organizacij v 
°hčini, k i imajo več kot deset zapo
slenih, nimajo pa še svoje osnovne 
organizacije. Prav tako se bodo 
morali hitreje ustanavljati sveti Z K 
v krajevnih skupnostih. . 

K o so komunist i na minul i seji 
govorili o kadrovski pol i t iki , so v re
feratih in tudi pozneje v kr i t ični 
razpravi poudarjali predvsem to, da 
hodo morali komunisti v kadrovski 
Politiki okrepiti svoj vpliv, kar na
kazujejo vsi sprejeti dokumenti . 
Opozorili so na problem predvsem 
t a r n , kjer nimajo osnovnih organi

zacij. Ob tem izstopa zdravstvo, 
sodstvo, prosveta. Komuni s t i so se 
odločno zavzeli, da bi morali spre-

' jemati predvsem več neposrednih 
proizvajalcev, več mladih, ob tem pa 
nenehno krepiti idejno in akcijsko 
enotnost v osnovnih organizacijah. 
Obenem so kar najbolj kr i t ično 
zavzeli s ta l išče, da bodo morali po
vsod zaostrit i odgovornost in odloč
no ukrepati proti t ist im, k i so neak
t ivni . V kratkem bodo vse organi
zacije na terenu opravile analizo 
svojega dela. 

Ob koncu seje so sprejeli več 
sklepov, med drugim tudi sklep, da 
morajo vsaj enkrat letno obravna
vati u resn ičevanje načel kadrovske 
politike in doseči, da bodo člani Z K 
dosledno spoštoval i statutarna dolo
čila. Z določenimi sklepi so sprejele 
svoje naloge osnovne organizacije, 
komit.e, komisije, č lani Z K na odgo
vornih mestih v delovnih organiza
cijah, v d ružbenopol i t i čn ih organi
zacijah ter č lani aktiva neposrednih 
proizvajalcev. Komi te O K Z K S bo 
po šest ih mesecih preveril uresniče
vanje sklepov minule seje in o svojih 
ugotovitvah poročal . D . S. 

Fiksirani dohodki zdravstva 
Za l e t o š n j e financiranje pro

grama zdravstvenega varstva v 
gorenjski regiji bo p o m e m b n e j š a 
l r * o d l o č i l n a predvsem že v 
republiki d o l o č e n a skupna vsota 
z a zdravstveno varstvo kot pa 
prispevne stopnje, po katerih se 
ho v sklad natekal denar. Pri
spevna stopnja ne bo pomembna, 
ker skupnosti ne bodo mogle raz
polagati z denarjem, ki bi se v e č 
natekel v sklade, kot pa je po re
p u b l i š k e m planu predvideno. Od 
3622 milijonov novih din name-
njenih za zdravstvo v republiki, 
bo gorenjska regija za zdravstve-
n o varstvo na svojem p o d r o č j u 
zbrala 473 milijona skupnih do
hodkov i z r a č u n a n i h na osnovi 
realizacije bruto osebnega do
hodka lani v regiji p o v e č a n e g a 
za 26 odstotkov. Č e p r a v je bil v 
republiki znesek za i z r a č u n os
nove v zdravstveni p o t r o š n j i 
z m a n j š a n , kar pomeni z m a n j š a -
n o dogovorjeno p o t r o š n j o za 2 
° d s t o t k a , pa to ne bo imelo po
sebnih posledic za financiranje 
gorenjskega f i n a n č n e g a n a č r t a 

2 a zdravstvo. S k u p š č i n a regio

nalne zdravstvene skupnosti 
Kranj je potrdila prispevno stop
njo za zdravstvo iz delovnega 
razmerja, in sicer 9,81 odstotka, 
sprejele pa so jo že pred tem ob
č i n s k e zdravstvene skupnosti. 

Nekoliko okrnjena sredstva za 
investicije v regiji pa bodo v vi
š i n i 24,8 milijona din š e vedno 
z a d o š č a l a za obveznosti po ž e 
sklenjenih sporazumih in spreje
tem delilniku sredstev za investi
cije v regiji ter Za pokritje obvez
nosti do K l i n i č n e g a centra, med
tem ko v tej vsoti verjetno ne bo 
dovolj za poravnavo p o d r a ž i t e v 
investicij v gorenjsko zdravstvo. 

S k u p š č i n a regionalne zdrav
stvene skupnosti Kranj je spre
jela tudi program zdravstvenega 
varstva v l e t o š n j e m letu, že prej 
pa so ga obravnavale in sprejele 
vse o b č i n s k e zdravstvene skup
nosti. S k u p š č i n a je sprejela tudi 
iniciativo za sestavo ustreznega 
sporazuma, s katerim bi se 
prenesle dosedanje f i n a n č n e ob
veznosti o b č i n v preventivni 
zdravstveni dejavnosti na regij
sko zdravstveno skupnost. L . M . 

Center za rehabilitacijo in varstvo slepih in slabovidnih 
Slovenije 
Škofja Loka 

razpisuje delovno mesto 

računovodje 

Poleg s p l o š n i h se zahtevajo š e naslednji posebni pogoji: 
!• ekonomska fakulteta prve stopnje ali višja ekonomsko-kotnercialna 

Sola in 5 let delovnih izkušenj ali ekonomska šola in 9 let delovnih 
izkušenj ali popolna srednja šola in K) let delovnih izkušenj , 

2. da zoper kandidata ni uveden preiskovalni postopek, 
3- da ni bil obsojen za kazniva dejanja. 
Poleg vloge s kratkim ž i v l j e n j e p i s o m in dokazilom o dosedanji 
zaposlitvi naj kandidati pred lož i jo š e dokazila, da izpolnjujejo 
razpisne pogoje. 
' njave je treba vložiti v 15 dneh od objave razpisa na gornji naslov z 
oznako »za razpisno komisijo.« 
Kandidati bodo o izbiri o b v e š č e n i v 20 dneh od izteka razpis
nega roka. 
Stanovanja zavod nima. 

G r a d i t e l j i ! 
Kmet i j sko ž iv i l sk i kombina t K r a n j 
TOZI) Komercialni servis 

Obvešča vse graditelje, da prodajamo, v 
skladišču gradbenega materiala Hrastje 
po konkurenčnih cenah: 

— stavbno p o h i š t v o — okna , v ra ta 
H — parket 

— h id r i r ano apno 
— cement 
— betonsko železo 

Maratonske razprave 
o lastništvu zadružnega doma 

Prebivalci krajevne skupnosti Ribno, ki so z udarniškim delom 
zgradili zadružni dom, zahtevajo, da se prenese v upravljanje 
krajevne skupnosti — »Prispevka za mestno zemljišče ne bomo 
plačevali, dokler ne bodo uresničeni sklepi prejšnjih zborov in 

dokler ne bo zgrajen most čez Savo v Ribnem« 
Krajevna skupnost Ribno pri 

Bledu z naselji Ribno, Kor i tno , 
Bodešče in Selo ima 815 prebivalcev, 
645 volivcev in okrog 320 hiš. Ze 
1970. leta in še prej v zapisnikih sej 
krajevne skupnosti in drugih organi
zacij na tem področju zasledimo sta
lišča in sklepe, naj se. zadružn i dom 
v Ribnem, k i je bil 1953. leta zgrajen 
z uda rn i šk im delom in katerega zdaj 
upravlja kmetijska zadruga Bled, 
prenese v upravljanje krajevne 
skupnosti. Zadeva se kljub raz l ičnim 
razpravam in dogovorom še vedno ni 
premaknila z mrtve točke in tako 
med stališči zadnjega zbora občanov 
v Ribnem, ki je bil 10. marca, zasle
dimo tudi naslednje: 

» R e a l i z i r a n š e ni bil sklep va-
š č a n o v krajevne skupnosti, da se 
dodeli z a d r u ž n i dom Ribno v 
upravljanje K S Ribno, č e p r a v je 
92 odstotkov vseh volivcev to 
zahtevalo s podpisom. K Z Bled 
zanemarja v z d r ž e v a n j e tega ob
j e k t a . « 

V deveti točki stališč s tega zbora 
občanov pa piše. »Spreje t je bil 
sklep: Če se s predstavnikom K Z 
Bled ne dogovorijo predstavniki 
KS Ribno za prenos uporabe za
d r u ž n e g a doma Ribno, so pripra
vljeni posredovati tudi na repu
bl iko .« 

Prebivalci krajevne skupnosti so 
glede doma nezadovoljni predvsem 
zato, ker le-ta razpada. Pravijo, da 
bi ga sami bolje vzdrževali . Razen 
tega pa bi v njem lahko uredili 
prostore tudi za d ružbene organiza
cije. Hkra t i bi v domu lahko dobili 

. svoj prostor gasilci, k i so trenutno 
brez gasilskega stolpa. Sedanji gasil
ski dom bi n a m r e č prodali podjetju 
Vezenine Bled , k i ima v domu že 
nekaj stanovanj za svoje delavce. 
Z denarjem od prodaje pa bi lahko 
popravili tudi dom. 

Pravijo, da so se že nekajkrat 
skušali sporazumeti s K Z Bled, da bi 
dom dobili v upravljanje, vendar kaj 
več kot odkloni ln i odgovor niso 

Prek 90 odstotkov občanov v krajevni skupnosti Ribno zahteva, naj dobi 
zadružni dom v upravljanje krajevna skupnost — Foto: F. Perdan 

Zgradila j i h je občina . Takrat je bilo 
menda tudi dogovorjeno, da bodo 
drugi del mostu zgradili prebivalci 
krajevne skupnosti sami oziroma da 
bodo sami zagotovili denar. 

»To je sicer res ,« pravi tajnik 
krajevne skupnosti Janez Vidic . 
» V e n d a r je bilo takrat predvi
deno, da bosta nekaj prispevali 
kmetijska zadruga Bled, nekaj 
pa tudi Gozdno gospodarstvo 
Bled. Lani je bilo celo dogovor
jeno, da bo 20 starih milijonov za 
dograditev mostu prispevala ob
č i n a , po 10 starih milijonov pa 
kmetijska zadruga Bled in Goz
dno gospodarstvo Bled. Toda vsa 
stvar je ostala pri dogovoru, leto 
je naokrog in ugotovili bomo 
lahko le, da se je ta č a s gradnja 
precej p o d r a ž i l a in da bo treba 
denarja znatno več .« 

Prebivalci krajevne skupnosti pra
vijo, da so tudi v zadnjih letih že 
veliko sami prispevali za razna 

dalje predlagajo, naj obč inska skup
ščina sprejme odlok, da bi v poletnih 
mesecih lahko pobirali parkirnino za 
osebna vozila pri Savi v R inem in 
Bodeščah. S tako zbranim denarjem 
bi delno povečal i sredstva za vzdrže
vanje cest. Čimpre j pa je v Ribnem 
treba rešiti tudi problem pokopali
šča. Trenutno so n a m r e č na poko
pališču prosta le še t r i mesta. P r i 
toževal i so se še tudi čez kanaliza
cijo in na koriščenje parcel sploš
nega ljudskega premoženja . Menijo, 
če bi vaščani sami razpolagali s to 
zemljo, ne bi bilo toliko nedovolje
nih posekov lesa. 

Morda so za nepoznavalca in ne
prizadetega občana to na pogled 
drobni, problemi, vendar so za pre
bivalce krajevne skupnosti še kako 
pomembni. Razumlj ivo je, da vseh 
želja in potreb tudi letos ne bo moč 
rešiti naenkrat. Vendar bi bilo po 
drugi strani do neke mere vseeno 
treba upoš teva t i dosedanje prispev
ke in pripravljenost občanov za ure
janje problemov in seveda resno raz
misli t i o rešitvi t istih vp rašan j , 
katerih reši tev je bila obljubljena že 
pred leti. A. Zalar 

Že nekaj let betonski nosilci v Ribnem čakajo na dokončanje mostu - Foto: 
F. Perdan 

Izkoristite ugoden nakup! 
In fo rmac i j e dobi te na te l . 21-611. 

dobili . Zdaj so se kot kaže odločili še 
za zadnjo možnos t . Kot so zapisali 
v sklepu, bodo pravico do doma, k i 
so ga Zgradili z uda rn i šk im delom, 
iskali (če bo treba) pri republ iških 
organih. 

Resno zveni tudi naslednje stali
šče z zbora občanov : » V a š č a n i 
ugotavljajo, da vsi ne p l a č u j e j o 
prispevka mestnega z e m l j i š č a , 
ki ga je o b č i n a predpisala z odlo
kom. V e č i n a n a v z o č i h je izjavi
la, da tega prispevka ne bodo 
p l a č e v a l i , dokler ne bodo uresni
č e n i sklepi p r e j š n j i h zhorov in 
dokler ne bo zgrajen most č e z 
Savo v R i b n e m . « 

Novi betonski nosilci za most v 
Ribnem (starega je pred leti vzela 
velika povoden j) stojijo že nekaj let. 

komunalna dela in tudi za naprej 
vedo, da brez samoprispevkov in 
prostovoljnega dela ne bo šlo. Ven
dar menijo,, da vsega res ne zmorejo 
sami. Sodelovali so na primer pri 
asfaltiranju ceste Bled— Kor i tno — 
Bodešče, razširili so cesto M l i n o — 
Selo —Ribno, veliko udarn i škega 
dela so vložili v vodovod, obnovili so 
gasilski dom. Zdaj se pripravljajo na 
asfaltiranje ceste Ribno —Bodešče — 
Kor i tno in za ureditev drugih cest 
v vasi. 

N a zboru občanov so tudi zahte
vali , naj se v program gradnje vzgoj-
no-varst venih ustanov v občini 
vnese tudi gradnja vrtca v Ribnem. 
Trenutno je okrog 35 t akšn ih otrok 
v krajevni skupnosti, katerih s tarš i 
nimajo urejenega varstva zanje. Na-

Uspešno 
delo krajevne skupnosti 

N a dobro udeleženem prvem 
zboru delegatov krajevne skupnosti 
Medvode so pregledali delo krajevne 
skupnosti v zadnjem obdobju. K r a 
jevna skupnost obsega 16 naselij /. 
nad 6000 prebivalci in skoraj 3000 
zaposlenimi delavci v 12 delovnih 
organizacijah. 

Ugotovljeno je bilo, da je svet 
krajevne skupnosti ob podpori 
občanov in delovnih ljudi svoje 
naloge uspešno opravil. Š tevi lne 
akcije so bile izvedene prav po 
iniciat ivi in pomoči občanov posa
meznih področi j . Tako so občani na 
področni krajevne skupnosti . Me
dvode v letu 1974 zbrali skoraj KM) 

milijonov dinarjev samoprispevka, 
vrednost del pa je ocenjena na več 
kot 2 milijona dinarjev 

Program dela za letošnje leto je 
dokaj realno postavljen, saj ni 
pr ičakovat i večjih p ro računsk ih 
sredstev, tako da r ačuna jo le na 
izdatno pomoč občanov in delovnih 
ljudi pri konkretnih akcijah. 

Delegati so potrdili statut krajev
ne skupnosti, k i je bil pred tem že 
potrjen na š t i r ih zborih občanov . 
Za predsednika zbora delegatov je 
bil izvoljen J o ž e Bukovec, izvoljen 
pa je bil tudi 16-članski svet 
krajevne skupnosti, katerega bo 
vodil Brane Praznik. — fr 

s t o l p e c 

z a u p o k o j e n c e 

S T A R O S T 
Z A V A R O V A N K E 
O B U P O K O J I T V I 

V p r a š a n j e - A l i je starost 
zavarovanke odloči lna pri pri
dobitvi pravice do pokojnine, 
če tud i ima delovne dobe do
volj za p redčasno upokojitev? 

O d g o v o r — Zavarovanka 
ima pravico do starostne po
kojnine, ko dopolni 55 let sta
rosti in ima vsaj dvajset let 
pokojninske dobe ali pa ta
krat, ko ima 35 let pokojninske 
dobe ne glede na njeno starost. 
Če ima na primer zavarovanka 
30 let pokojninske dobe, stara 
pa je 'na primer 46 let, še ne 
izpolnjuje pogoje za pokojni
no. Upokoji se lahko šele čez 
pet let, ko bo imela 35 let po-

. kojninske dobe. Le v primeru, 
da ima zavarovanka priznan 
status borca pred 9. septemb
rom 1943, bi že s 30 leti pokoj
ninske dobe lahko pridobila 
pravico do pokojnine.. Zavaro
vanka pa se seveda lahko in
validsko upokoji, če to dovoli 
invalidska komisija in j i prizna 
status invalida prve kategori
je. 

I Z P L A Č I L O V M A J U 
Skupšč ina republ i ške skup

nosti pokojninskega in invalid
skega zavarovanja je sprejela 
sklep, da se pokojnine v Slove
niji povečajo še za 5 odstot
kov. S tem povečan jem bo do
polnjena akontacija na pokoj
nine, k i so se že lani povečale 
za 15 odstotkov in 40 din. Raz
l ika 5 odstotkov velja od 1. ja
nuarja letos in jo bodo upoko
jencem izplačali za št ir i mese
ce nazaj, prejeli pa bodo te po
višane pokojnine 1. maja. Na
slednji mesec, to je junija , pa 
bodo upokojenci, tako je skle
nila skupšč ina skupnosti, pre
jeli tudi enkratni znesek 340 
din za rekreacijo. Skupšč ina je 
določila tudi najnižji znesek 
pokojnine za letos, in sicer 
1358 din, kar velja sicer za iz
polnjene pogoje za polno po
kojnino. 



Letošnjo 80-letnico bodo v tovarni Plamen v Kropi proslavili s pomembnimi 
delovnimi zmagami. Lani novembra so na primer odprli nov moderen obrat 
za obdelavo žice, pred nedavnim pa je stekla proizvodnja tudi v novem 
obratu za proizvodnjo matic. Moderno halo, kjer sedaj že teče 
najmodernejša proizvodnja, so zgradili lani, zdaj pa montirajo še zadnje 
stroje. Pravijo, da so se za modernizacijo proizvodnje morali odločiti. Za 
vsakoletno^ doseganje večje proizvodnje bi pri nekdanjih starih tehnoloških 
postopkih potrebovali vsak dan več novih delavcev. Teh pa ne le v Kropi, 
marveč tudi drugod po Gorenjskem primanjkuje. Problem so zato lahko rešili 
le z modernizacijo. Zato se tudi v prihodnjih letih število zaposlenih v tem 
kolektivu ne bo bistveno spremenilo, z modernizacijo pa bodo kljub temu 
dosegli boljše poslovne rezultate in delovne pogoje. Na sliki: V lani 
zgrajenem novem obratu že teče najsodobnejša proizvodnja matic. — A. Z. 
F. Perdan 

S tržiško vpadnico 
ne kaže več odlašati 
V Trž iču so vedno pogos te j ša 

vp rašan ja , kdaj bo urejena vpadna 
cesta od tovarne Peko do B o m b a ž n e 
predilnice in tkalnice. N a petkovi 
seji d ružbenopo l i t i čnega zbora je 
bilo povedano, da je obč inska 
skupšč ina za cesto vpadnico lani na
mensko izločila 60 milijonov starih 
dinarjev, Skupnost za ceste S R S pa 
40 starih milijonov. Letos pa so v 
skladu za negospodarske investicije 
T rž i čan i namenil i za vpadno cesto 
novih 100 starih milijonov dinarjev. 

Zakaj se z urejevanjem ene 
na jneva rne j š ih cest v Trž iču ne 
začne , se je glasilo vp ra šan je na 
petkovi seji d ružbenopo l i t i čnega 
zbora občinske skupšč ine . Predvsem 
se zat ika pri soglasju republ iškega 
sekretariata za urbanizem, k i sodi, 
da most in ovinek pri omenjenem 
mostu pri Peku nista v skladu s 
predpisi. Druga soglasja, vštevši 
soglasje B o m b a ž n e predilnice in 
tkalnice, ki bo morala zaradi 
popravila ceste spremeniti vhod v 
tovarno, pa je občinska skupšč ina 
že prejela. 

P r o š n j e , 
p r o š n j e . . . 
Družbenopolitične organi

zacije, delovni kolektivi in 
drugi dobivajo skoraj redno 
tudi raznorazne prošnje za 
finančno pomoč. Pošiljajo jih 
bodisi društva, iole in drugi, 
ki si po tej stari ustaljeni-
praksi le nekako zagotovijo 
nekaj dinarčkov, da pozneje 
lahko uresničijo zamišljene 
akcije, izlete in podobno. 
Pravzaprav ni težko ugotoviti, 
da so prošnje pisane v kar 
največ izvodih in poslane na 
razne nas/ovc. Obvezno do 
biva take prošnje sindikat in 
sei>eda »najmočnejša« delov 
na organizacija v občini. Nič 
protizakonitega ni v tem. če 
potem organizacije in kolek
tivi odmerijo nekaj sredstei' — 
po navadi niso visoka — ven
dar se obenem danes lahko 
tudi sprašujemo, če so te proš
nje v nešteto kopijah umestne, 
če so lahko še vedno aktualne 
in rešljive, če pomislimo, da bi 
marsikdaj mora/a finančno 
podpreti in podpirati ustrezna 
interesna skupno*/. 

Tako so raznušl/ali na neki 
seji sindikata, ki je imel spet 
— kolikokrat že! — pod točko 
razno dnevnega reda kup pro
šenj za denarno pomoč. Me
nili so, da bi vendarle morale 
interesne skupnosti tudi v tem 
pogledu pokrivati posamezna 
področja dejavnosti ohčaimi 
Za tak način zbiranja sred
stev se bodo v prihodnje sku-
pme občanov, društva in šole 
morali opredeliti. Prekiniti 
bodo morali z ustaljeno več
letno prakso in iskati sredstva 
tam, kjer so jih tudi upravičeni 
dobiti. D . S. 

Za preurejeno vpadno cesto sta 
dva n a č r t a . P r v i je star okrog 10 let 
in n a č r t u j e »generalno« preureditev 
ceste z novim mostom. N a osnovi 
sedanjih cen bi taka modernizacija 
vpadnice, k i jo zagovarja sekretariat 
za urbanizem, veljala poldrugo 
milijardo dinarjev. Kje in kako j ih 
zbrati , v Trž iču ne vedo. Druga, 
»mlajša« inačica popravila vpadne 
ceste pa je za tretjino cenejša in bi 
jo bilo mogoče uresn ič i t i letos. Gre 
za razš i r i tev cest išča na sedanji 
pločnik ter zgraditev novega pločni
ka za pešce. Ka te ra inačica moderni
zacije bo prevladala in kdaj se bo 
popravilo začelo, je odvisno od 
bl ižnjega sestanka predstavnikov 
t rž i ške občinske skupščine , sekreta
riata za urbanizem in skupnosti za 
ceste. Družbenopo l i t i čn i zbor pred
laga, da je treba letos t rž iško cestno 
ozko grlo odpraviti . T o bo po 
besedah predstavnikov izvršnega 
sveta obč inske skupšč ine mogoče le, 
če bo osvojena druga, cenejša 
inačica n a č r t a . 

J . Košnjek 

Nov stroj 
za papir 

Pred poldrugim letom sta se 
kolektiva A E R O Celje in Tovarna 
celuloze Medvode odločila za zdru
žitev, k i naj bi prinesla uresn ič i tev 
skupne želje: lastno proizvodnjo 
papirja. Izdelan je bi l investicijski 
program, razpisan mednarodni nate
čaj za dobavo opreme in v zače tku 
ju l i ja lani je sledil pr iče tek gradbe
nih del. 

T r i - gradbena podjetja vestno 
izpolnjujejo roke, tako da bodo z 
gradbenimi deli končal i ju l i ja letos, 
medtem ko morajo monterji mari
borske H i d r o m o n t a ž e konča t i z 
m o n t a ž o opreme v hal i za proiz
vodnjo papirja do novembra. Doba
vitelj stroja za papir je firma 
A N D R I T Z - W A A G N E R B I R O -
S I E M E N S in omogoča letno izdela
vo 20.000 ton na jkakovos tne j š ih 
brezlesnih papirjev, kot A C papir, 
heliografski papir, papir za brez
končne formularje ipd. Poizkusna 
proizvodnja papirja naj bi stekla 
novembra letos. 

K e r je proizvodnja papirja velik 
po t rošn ik t ehno loške pare in elektri
čne energije, so zgradili parni kotel z 
zmogljivostjo 40 ton pare na uro. Za 
gorivo uporabljajo mazut, kasneje 
pa bodo pl in . 6,4 M W parna turbina 
z generatorjem pa bo skrbela za 
preskrbo z e lek t r i čno energijo. 

Vrednost celotne investicije z n a š a 
430 milijonov dinarjev. T o so 
zd ružena sredstva vseh T O Z D Aera 
ter posojila Jugobanke in tujih 
dobaviteljev. Vsa proizvodnja bo te
melji la na domač i surovini , izdelan 
papir pa bodo porabili v drugih 
T O Z D Aera, saj so ga do sedaj 
morali uvaža t i . 

Za vodenje obratovanja novih 
naprav so že bil i sprejeti novi 
delavci, od katerih j i h je 40, k i bodo 
delali pr i stroju za papir, že na 
izpopolnjevanju v tujini . Števi lo 
zaposlenih se bo od sedanjih 320 
povečalo na 470. Ob povečevanju 
proizvodnih zmogljivosti niso poza
bil i na delavce, saj gladijo sodobni 
obrat d r u ž b e n e prehrane, skupaj z 
ostalimi delovnimi organizacijami iz 
Medvod bodo zgradili samski dom. 

V tovarni celuloze letno proizve
dejo okoli 20.000 ton celuloze v 
vrednosti 120 mili jonov dinarjev. Z 
n a č r t o v a n o proizvodnjo papirja v 
količini 20.000 ton pa bodo vrednost 
proizvodnje povečal i za š t i r ik ra t . 
Pred nedavnim so se povezali z 
Gozdnim gospodarstvom in lesno 
industrijo Gorenjske ter si v celoti 
zagotovili surovinsko osnovo, pred
vsem z n a č r t n i m vlaganjem. — fr 

Ze letos nova cesta 
na Soriško planino! 

Škof ja Loka, 1. aprila — Danes 
opoldan se bodo na sedežu skupšč ine 
občine Škofja Loka sestali pred
stavniki d ružbenopo l i t i čn ih organi
zacij komune, odbora za pripravo 
projekta zimsko tu r i s t i čnega centra 
Soriška planina, G G K r a n j , cestne
ga podjetja Kran j in Skupnost i za 
ceste SRS. K o t smo zvedeli, obsega 
dnevni red eno samo točko , in sicer 
rekonstrukcijo ter asfaltiranje ceste 
od Zalega logu v Selški dol ini do 
Soriške planine. T a makadamska 
prometna vez (pr ibl ižno 12 kilomet
rov) je n a m r e č doslej pomenila 
glavno zavoro pri u resn ičevan ju 
n a č r t o v izgradnje zimskega špo r tne 
ga središča pod I.ajnarjem, saj ni 
bilo jasno, kje vzeti potrebna sred 
stva, s katerimi bi financiral] njeno 
ra / š i r i t ev in prilagoditev nekajkrat 
povečanemu navalu turistov. V 
obrazloži tv i so pristojni forumi 
navedli, da je objekt žal izpadel iz 
petletnega investicijskega plana 
Cestnega sklada in da bo pač treba 

potrpeti do leta 1979, ko naj bi se 
sestavljal nov podoben dokument. 

V č e r a j pa so iz Ljubljane ne
p r i č a k o v a n o s p o r o č i l i razvese
ljivo novico: denar v visini v e č 
milijard starih din je zagotov
ljen! S D K je sklenila odstopiti 
skladu do pred kratkim blokira
no vsoto, ki so jo zbrali z z a s e ž b o 
nezakonitih » č r n i h « reprezen
t a n č n i h fondov, odkritih ob 
izrednih i n š p e k c i j s k i h kontrolah 
v posameznih gorenjskih podjet
jih, nekaj pa bo odtegnila tudi od 
zneska, namenjenega ureditvi 
nove » u r a n s k e « ceste Gorenja 
vas — Škof ja Loka, kajti znano 
je, da so zanjo pomotoma zbrali 
dve milijardi p r e v e č . Dela na 
trasi proti Sorici (osnutek pred
videva namestitev sedem metrov 
š i r o k e g a asfaltnega traku) bodo 
menda stekla ze v z a č e t k u mese
ca maja. Podrobnosti si preberite 
v prihodnji š t e v i l k i Glasa. 

1. G. 

B i s t r i č a n e 
z a n i m a j o a v t o b u s n a p o s t a j a l i š č a 

Predvidenih posta ja l išč v Bistrici 
za avtobuse lokalnega po tn i škega 
prometa v Tržiču je bilo več, vendar 
se zadnje čase uporabljajo /a posta 
ja l i šča na j raz l ične jša mesta. Z otvo
ritvijo nove osnovne š o l e v Bis t r i t i 
pri Trž iču je postal problem avto
busnih posta ja l išč še bolj pereč, ftaj 
čaka jo otroci na začasn ih nepokrit ih 
posta ja l išč ih , pa naj bo vreme dobro 
ali slabo. T a k o ugotavlja delegacija 
krajevne skupnosti Bistru a m vpra-
šuje obč insko skupšč ino , ali so bila 
posta ja l išča določena Delegacija 
sodi, da bi morala o lokaciji za po 
s ta ja l i šča razpravljati tudi krajevna 
skupnost. 

Občinska skupšč ina v odgovoru 
pravi, da so bila pos ta ja l i šča za 

mestni avtobusni promet do ločena 
20. marca lani . V komisiji so sodelo
vali predstavniki podjetja S A P , po 
staje milice, komisije /a varnost v 
cestnem prometu, v kateri je tudi 
član krajevne skupnosti Bistr ica, tet 
referent /a komunalne zadeve trži
š k e o b č i n s k e skupšč ine . Komis i ja je 
d o l o č i l a pos ta ia l i šča pri Va l javen v 
Bistrici, pred blokom v Bistr ic i 159 
in pri Peku oziroma pri vhodu v 
Združeno lesno industriio Trži.' 
S l e d t i i r (m ta ia l i šče je v veljavi že 
dlje. Posta ja l i šča so /a zdaj oprem 
ljena le I oznakami. Za boljšo 
opremo in pokritje čakal išč pa v le
tošn jem programu negospodarskih 
investicij ni denarja. 

Razp i sna komis i ja podjetja 

Etiketa Žiri 
razpisuje na podlagi sklepa DS podjetja 
prosto delovno mesto 

direktorja podjetja. 

Za direktorja podjetja je lahko imenovana oseba, ki izpol
njuje naslednje s p l o š n e in posebne pogoje: 

S p l o š n i pogoji: 
a) da je d ržav l jan .SFRJ in izpolnjuje splošne pogoje določene z 

zakoni, samoupravnimi akti in d ružben imi dogovori, 
b) da ima višjo strokovno izobrazbo ekonomske ali pravne smeri* 

ter 5 let prakse na vodilnih delovnih mestih v proizvodnih 
O Z D , 

c) da ima srednjo izobrazbo ekonomske ali njej sorodne smeri in 
15 let prakse na vodilnih delovnih mestih v proizvodnih O Z D , 

č) da je moralno in pol i t ično neoporečen in je predložil program 
razvoja podjetja. 

Poseben pogoj: 
obvezno opravlja vsa dela in opravila splošnega sektorja. 
Stanovanja ni na voljo. 
Prijave na razpis sprejema razpisna komisija do v k l j u č n o 
15. aprila 1975 do 14. ure. Prijavi morajo biti p r e d l o ž e n a 
dokazila od t o č k e a), b), c) in č ) s p l o š n i h pogojev tega 
razpisa. 

S l a b t u r i s t i č n i 
s t a r t 

P r v i podatki o obisku domaČih in 
tujih gostov pri nas kažejo, da 
tu r i s t i čn i delavci niso zaman ugo
tavljal i , da bo katastrofalno slaba 
zima m o č n o vpl ivala tudi na 
tu r i s t i čn i promet v z imski sezoni. 
Januarja so v radovlj iški občini 
zabeležili 54.474 prenoč i tev ; od tega 
45.583 d o m a č i h in 8891 tuj ih gostov. 
T o je sicer za okrog 5 odstotkov več 
kot januarja lani , vendar je bilo 
tujih gostov v prvem le tošnjem 
mesecu kar za 39 odstotkov manj. 

N a Bledu je bi l obisk za pr ib l ižno 
2 odstotka manjš i kot lani in so 
zabeležili skupaj 26.501 prenoči tev . 
Nekaj na boljšem .so bi l i v Bohinju , 
kjer so bi l i hoteli v primerjavi z 
lanskim prvim mesecem kljub sla
bemu vremenu bolje zasedeni. Pa 
tudi poči tniški domovi in zasebne 
sobe niso bi l i prazni. T a k o so v 
Bohinju zabeležili 23.616 prenoči tev , 
od tega 2649 tujih. 

N a prvi pogled bi morda lahko 
kdo dejal, da to niso n i t i tako slabi 
podatki. Vendar je prav, da š t e j emo 
za tu r i s t i čn i start celotno le tošnje 
zimsko obdobje. N a pogled dokaj 
ugodnemu januarju n a m r e č sledi 
katastrofalen februar. Podatki sicer 
še niso zbrani, vendar ker je zima ta 
mesec povsem odpovedala in ni bilo 
tudi tol iko šolarjev, bo tu r i s t i čna 
bera slaba. Delno bo morda izvle
kel slabo zimsko sezono le marec, 
saj je marsikdo, ko je zapadel sneg, 
izkorist i l nekaj din dopusta. A . Z. 

Dom borcev in invalidov 
Kranj , Levstikova 8 
razpisuje delovno mesto 

točajke 

OD po dogovoru, 
nastop dela takoj. 

P o p u s t n a v s e h 

l e t o š n j i h s e j m i h 
V če t r t ek popoldne so vsi trije 

zbori kranjske občinske skupšč ine 
razpravljali o predlogu za zn ižanje 
stopnje posebnega občinskega pro
metnega davka za letošnje sejemske 
prireditve Gorenjskega sejma v K r a 
nju. Delegati so sklenil i , da bo na 
X I V. mednarodnem spomladanskem 
kmetijskem sejmu od 11. do 20. apri 
l e na jubilejnem X X V . niedn.irod 
nem gorenjskem sejmu od H. do 1H. 
avgusta, na VI I I . mednarodnem 
sejmu obrti in opreme od 10. do 1!). 
oktobra in na X V I . novoletnem sej
mu od 17. do 26. decembra letos 
predpisani •'- odstotni posebni občin
ski prometni davek znižan na 2 od
stotka. Z drugimi besedami to pome
ni, da bodo vsi predmeti na letošnj ih 
sejmih V K r a n j u najmanj / a 2 od 
st ot ka cenejši . 

Za tako znižanje so se na skupšči 
ni odločili med drugim tudi zato, ker 
običajno potem tudi razstavljavci 
oblikujejo večje popuste in ker je 
promet na sejmu zato precej večji. 
Tr.iv tako je večji tudi obisk. In ker. 
prihajalo na se|eruske prireditve 
obiskovalci iz raznih krajev S l o v n u 
|e m od drugod, si marsikdo takrat 
Ogleda tudi Kran j in obišče druge 
trgovske lokale 'Tako so posredno 
ob sejemskih prireditvah poveča 
promet tudi v trgovskih lokal ih v 
mest u. 

Z a 
s m o t r n e j š e 

z a p o 

s l o v a n j e 

S k u p š č i n a skupnosti za 
zaposlovanje Kranj je prej
šnj i teden sprejela f i n a n č n i 
n a č r t skupnosti za l e t o š n j e 
leto ter razpravljala in 
sklepala o poslovnem poro
č i l u skupnosti v lanskem 
letu. 

Po prispevni stopnji 0,16 
odstotka od bruto osebnih 
dohodkov bo skupnost raz
polagala v l e t o š n j e m letu 9 

6,4 milijona din, ostali do
hodki pa so š e prenesen 8 

neporabljena sredstva * z 

preteklega leta, sredstva iz 
z d r u ž e n i h sredstev za št i 
pendiranje in pa sredstva 
za investicije iz preteklih 
let, tako da z n a š a j o skupni 
dohodki 9,8 milijona din. 
Dohodek iz prispevka za za
poslovanje se bo po obč i 
nah zbiral takole: v kranj
ski o b č i n i bo zbrano 2,9 mi
lijona din, v j e s e n i š k i 1 mi
lijon, v š k o f j e l o š k i o b č i n i 
1,1 milijona din, v radov
l j i šk i pa 830.000 in v trži
š k i 450.000 din. Izdatke 
pa so planirali takole: 2,5 
milijona din je namenje
nih za delo strokovnih 
s l u ž b zavoda za zaposlova
nje, nekaj nad milijon din 
bo porabljenih za poklic
no usmerjanje, strokovno 
usposabljanje in prekvalifi
kacijo ter denarno p o m o č 
med usposabljanjem, stro
š k e z nezaposlenimi in 
drugo ter za š t i p e n d i r a n j e 
1,8 milijona din. Sredstev 
za zavarovanje za primer 
brezposelnosti in socialno 
varnost letos ne bodo pove
č a l i , ker za to dejavnost 
zadostujejo neporabljena 
sredstva š e iz preteklih let 
v v i š i n i 2,4 milijona din. 

Po resoluciji o d r u ž b e n o 
gospodarskem razvoju re
publike Slovenije, bi zapo
slenost v tem letu ne smela 
presegati 3 odstotkov letno, 
prav t o l i k š e n pa naj bi bil 
tudi porast produktivnosti. 
Za gorenjsko p o d r o č j e pa je 
bilo že lani in tudi leta pred 
tem z n a č i l n o ekstenzivno 
zaposlovanje z visoko stop
njo letne zaposlenosti. Lani 
je bila ta 4,4 odstotka, v po
sameznih o b č i n a h kot je na 
primer kranjska celo 6-od-
stotna, v j e s e n i š k i 4,5-od-
stotna, medtem ko je bila v 
ostalih o b č i n a h pod regij* 
skim p o p r e č j e m . Ob tako 
velikem zaposlovanju se se
veda postavlja v p r a š a n j e o 
realnosti potreb po tolik
š n e m š t e v i l u delavcev, po
sebno š e ob dokaj neugodni 
izobrazbeni srstavi zapo* 
slenih na Gorenjskem, zato 
bo treba — tako so menili 
na s k u p š č i n i skupnosti za
poslovanja — tem v p r a š a 
njem letos nameniti Še več 
pozornosti. 

L M. 
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— u ž i v a m e d n a r o d n i s l o v e s 

— o d l i k u j e g a b o g a t a t r a d i c i j a 
in n o v i t e h n i č n i d o s e ž k i 

— n a j b o l j i s k a n o s r e d s t v o 
za d o l g o l e t n o z a š č i t o lesa 

— u n i č u j e p l e s e n m z a j e d a l c e te r 
je o d p o r e n p r e d v r e m e n s k i m i 
v p l i v i 

— s luž i za o s n o v n i te r k o n č n i 
p r e m a z in je i z d e l a n v 13 b a r v a h 

— Zahtevajte prospekte in navodila za uporabo 

Obvest i lo 
Krajevna skupnost Šenčur obvešča vse občane Kranja in okolice, da je 
Ja njenem območju in okoliških gozdovih S T R O G O PREPOVEDA
LO odlaganje smeti in odpadkov. 
Jato v zvezi s tem obveščamo oz. pozivamo vasčane Šenčurja, da se 
J A K O ) prijavijo V uradnih urah v pisarni K S za nabavo smetnjakov, 
, z katerih bo odvažal smeti Komuna ln i sei vis Kranj , in to V smislu 
odločbe SO Kran j objavljene V Uradnem vestniku Gorenjske štev 
•S-268/71. Vasčane Srednje vasi pa obveščamo, da odvaža jo smeti 

jamo, ki je ob cesti Šenčur—Velesovo. 
Opozarjamo vse občane, posebej pa še krajane K S Šenčur , da 
f*VnaJ0 po tem obvestilu Kdor ho zaloten, da na nedovol jcnem kraju 
°dlaga smeti ali druge odpadke, na kar pazijo pooblaščeni krajani, bo 
Predlagan obč inskemu sodniku za p rekrške za na js t rož je kaznovanje. 

Elektronske pošasti 
v službi človeka 

O/i 
P. 

• L 1. -
0 1 i 
0 
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Kako nepogrešljivo vlogo igra računalništvo v 
gospodarstvu in nasploh v življenju Slovencev, 
najbolje priča preobremenjenost Republiškega 
računskega centra v Ljubljani, kjer razmišljajo že 

o uvedbi kompjutrskega sistema tretje generacije 
V Sloveniji zagotovo ni i n š t i t u 

ta, zavoda ali ustanove, ki bi po 
obsegu n a k o p i č e n e g a e m p i r i č n e 
ga znanja utegnil konkurirati 
R e p u b l i š k e m u r a č u n s k e m u cen
tru v Ljubljani. Seveda nimamo v 
mislih le kadrov oziroma ž i v i h 
strokovnjakov, ampak predvsem 
elektronske . r a č u n a l n i k e , spo
sobne, da v n a j k r a j š e m m o ž n e m 
č a s u prebavijo, presortirajo in 
preanalizirajo nepojmljive koli
č i n e podatkov. 

Ob odprtju R R C , leta 1968, se je 
marsikdo vpraša l , ali n a ložba ni ne
mara preuranjena, ali r a čuna ln ik 
C D C 3300 ne bo morda pomenil 
strela v prazno. Toda že pičlih dva
najst mesecev pozneje so spr ičo sko
kovito narašča joč ih potreb njegove 
zmogljivosti postale preskromne. 
Lahko bi ga sicer dopolnjevali, ven
dar ne v nedogled. Zato je trojica 
ustanoviteljev R R C (Izvršni svet 
S R S , Združeno podjetje Iskra in 
Univerza v Ljubl jani) raje šla v 
akcijo pridobivanja novih partner
jev, k i j i h je danes skupno trinajst. 
Spomladi leta 1972 so iz združen ih 
sredstev financirali uvoz r ačuna ln i 
ka C Y B E R 70, s čimer smo Slovenci 
p rak t i čno stopili v drugo, višjo fazo 
uveljavljanja kompjuterske tehnike 

v gospodarstvu, znanosti in razisko
valni dejavnosti. Za zgodnje obdobje 
je bilo n a m r e č znač i lno nekoordini
rano, skoraj stihijsko nabavljanje 
raznih tipov šibkejših kompjuterjev, 
kar je na ša podjetja stalo precej de
narja, ni pa vselej opraviči lo priča
kovanj. 

No, kar zadeva C Y B E R 70, so 
ugotovitve ravno nasprotne. K l j u b 
izjemni uč inkovi tos t i je od prvega 
dne dalje stoodstotno zaseden. D a bi 
lahko zadostili zahtevam, so pred 
iredavnim uvedli troizmensko delo 
in redno obratovanje raztegnili tudi 
na sobote in nedelje. A ker ni t i ta 
ukrep ni zalegel, je R R C jel iskati 
dodatne t e h n i č n e reši tve. Poleg de
cembrske »okrepitve notranjega 
spomina« na 320 enot (K) , je febru
arja sledilo naknadno montiranje 
š t i r ih magnetnih diskov, katerih po
tencial znaša skoraj pol milijarde 
znakov. K a k o r sporočajo , so slednji 
dvignil i zmogljivost aparature za 50 
odstotkov. Uprav i bodo pomagali 
premostiti krizo zaradi preobreme
njenosti, k i naj bi jo dokončno od
pravil šele nakup orjaškega super 
stroja tretje generacije, nekajkrat 
večjega kot sta C D C 330Oin C Y B E R 
70. Zanimivo je, da so prav iz računi 
samega r a č u n a l n i k a pripeljali do 

sklepa o prehodu na močnejšo na
pravo, k i je rac ionalnejš i od neneh
nega širjenja obstoječega kompjutr
skega fonda. 

Ne bo napak, če v zak l jučku nave
demo par glavnih prednosti vel ikih 
r ačuna ln i šk ih sistemov. Zlasti izsto
pa ugotovitev, da so storitve le-teh 
opazno cenejše kot pri š ibkejšem 
»sorodstvu«. Doseganje istih rezul
tatov z manjš imi r ačuna ln ik i bi ob 
nepogrešlj ivih pr ikl jučkih stvar bi
stveno podraži lo , pri čemer bi bi la 
kvaliteta storitev zanesljivo okrnje
na. Ne nazadnje je u p o š t e v a n j a 
vreden faktor tudi večja popolnost 
gigantov, k i t ehno loško zastarijo 
znatno kasneje kot »srednji« in 
»majhni« modeli. Hkra tna obdelava 
dveh, treh al i š t i r ih programov ter 
uvajanje terminalov odpravljata 
prostorske ovire in omogoča ta , da 
moderni r ačuna ln ik enako dobro 
rabi interesentom v kateremkoli 
kraju republike, ne glede na oddalje
nost centra. 

Nejevernim T o m a ž e m , ki dvo
mijo o koristnosti elektronskega 
r a č u n a l n i š t v a nasploh in ki v 
njem vidijo h u d i č e v o iznajdbo, 
b o d o č e g a z a s u ž n j e v a l c a duha, pa 
svetujemo, da preberejo bogato 
ilustriran p r i r o č n i k T o m a ž a K a 
lina in Petra Likarja »Z r a č u n a l 
nikom na prvi s p r e h o d « . Avtor
jema je uspelo v preprostem, do-
padljivem slogu, polnem nazor
nih prispodob, pr ib l i ža t i laiku, 
vsestransko uporabnost skriv
nostnih aparatur, brez katerih se 
ljudje ne bi mogli niti p r e š t e v a t i 
niti poš i l j a t i raket v Zemljino in 
Lunino orbito. »In ko bo bralec 
te k n j i ž i c e lepega dne v resnici 
s r e č a l r a č u n a l n i k , « pravi uvodo
ma dr. Aleksandra Kornhauser, 
»zanj ne bo v e č sodobna izdaja 
Drakule, t e m v e č stroj s svojo lo
g i č n o anatomijo, s svojim z n a č i l 
nim jezikom, hiter, n a t a n č e n in 
nepodkupljiv, a vendarle samo 
stroj, ki pomaga delati, ustvarja
ti, o d l o č a t i ; in ki obvezuje č l o v e 
ka, da bo š e intenzivneje kakor 
doslej i z k o r i š č a l neprecenljivo 
bogastvo, s katerim tudi najpo
p o l n e j š i robot ne more niti 
p o s k u š a t i tekmovati — m o ž 
g a n e . « I. Guzelj 

Okrnjena kulturna dejavnost 
N a drugi seji obeh zborov skup

ščine radovlj iške kulturne skupnosti 
21. marca so obravnavali in sklepali 
o presežkih sredstev v minulem letu, 
o d r u ž b e n e m dogovoru za skupno 
porabo v občini ter o programu in 
f inančnem n a č r t u kulturne dejav
nosti za letos. Skleni l i so, da se lan
ski presežki v višini 108.000 dinarjev, 
ki so se natekli na žiro račun kul 
turne skupnosti, vrnejo gospodar
stvu. 

K o so razpravljali o občinskem 
d ružbenem dogovoru o skupni po
rabi za letos, so ponovno kr i t ično 
ocenili postopek dosedanjih dogo
varjanj in usklajevanj prispevnih 
stopenj. M e n i l i so, da kljub razum
lj ivim potrebam za večje financi
ranje in vzajemno prispevanje de
narja za osrednje slovenske kultur
ne ustanove ne bi smeli tako zmanj
šat i prispevne stopnje občinski kul
turni skupnosti. V radovlj iški občini 
je n a m r e č lani znaša la prispevna 
stopnja 0,58, letos pa le 0,37 odstot
ka od bruto osebnih dohodkov. Tako 
naj bi bilo letos za kul turo v občini 
namenjenih le 2,611.000 dinarjev, 
lani pa je bilo v f inančnem n a č r t u 
v zače tku leta predvidenih 2,740.000 
dinarjev. Po valorizaciji , ki je bila 
določena z d ružben im dogovorom, se 
ie lani vsota povečala na 3.167.000 

dinarjev. Toda kot rečeno zaradi 
stabilizacijskih ukrepov in varče
vanja tega denarja niso porabili . 
Delegati so zato sklenil i , da bodo 
z razliko, k i je nastala ob valoriza
ciji , pokr i l i m a n j k a j o č a sredstva za 
financiranje le tošnjega minimalnega 
programa ku l tu rn ih dejavnosti. 

Čeprav se je kul turna skupnost 
znaš la v zelo neugodnem položaju, 
so na seji obeh zborov skupšč ine 
d ružben i dogovor potrdil i . Izrekli pa 
so vrsto kr i t ičnih pripomb na r ačun 
republ iškega d ružbenega dogovora 
o skupni porabi. Tako je bilo tudi 
postavljeno vprašanje , zakaj ni 
nikjer pojasnjeno, v katere namene 
pri vzajemnem financiranju bodo 
porabljena sredstva iz prispevne 
stopnje 0,20, brez katere so ostale 
občinske kulturne skupnosti. 

P r i letošnjem programu kulturne 
skupnosti so največ razpravljali o t i 
stih dejavnostih, k i j i h bo zmanjša 
nje sredstev najbolj prizadelo. Ome
njeno je bilo knj ižn ičars tvo , k i bo od 
n a č r t o v a n i h 788.100 dinarjev, dobilo 
le 621.372 dinarjev. T a dejavnost, k i 
je dobro razvita in ima dobro vpe
ljano knj ižničarsko mrežo, bo moč
no okrnjena. V podobnem položaju 
so se znašl i tudi Muzej i radovlj iške 
občine, k i bodo prav tako morali 
program močno skrči t i . P r i tem pa 

Odbor za medsebojna razmerja podjetja 
Poliks Žiri 

I . 
razpisuje prosto delovno mesto 
vodje obutvenega obrata 

Za zasedbo tega delovnega mesta se zahtevajo naslednji 
pogoji: 
da ima opravljeno tehnično čevljarsko ali podobno šolo 
in najmanj 3 leta prakse v stroki 
ali 
da ima visoko kvalifikacijo čevljarske stroke in najmanj 
6-letno prakso v stroki 

ter prosta delovna mesta 

več kvalificiranih kleparjev 
Osebni dohodki po tarifnem pravilniku. Razpis velja do 
z a s e d b e delovnih mest. 
P r o š n j e s kratkim življenjepisom dostavite na upravo 
p o d j e t j a . 

bodo moral i ob letošnji 30. obletnici 
osvoboditve Begunj zagotoviti denar 
za vsa obnovitvena dela, nabavit i 
nekaj nove opreme in izdati katalog 
za Muzej talcev. Namesto predvi
denih 731.971 dinarjev bo za muzej
sko dejavnost na voljo 660.000 di
narjev. 

Za množ ično amatersko kul turo 
v okviru Z K P O , k i združu je 22 ku l 
turnih d ruš t ev in več samostojnih 
sekcij, bo zmanjkalo nekaj nad 
30.000 dinarjev. T o bo vplivalo pred
vsem pri programu sodelovanja z za
mejci, zdomci in prijateljskimi ob
č inami Varaždin , Svilajnac in Brus. 
L a n i je bilo za na jnu jne j ša vzdrže
valna in obnovitvena dela pri kul
turnih domovih na voljo 150.000 di
narjev, letos pa bo kljub podraž i t 
vam za to ostalo 133.000 dinarjev. 
Prav tako bodo skrčena sredstva za 
spomeniško varstvo, arhivsko služ
bo, za program kulturne akcije in za 
vse druge izvajalce programa. Iz
ločene iz programa in f inančnega 
n a č r t a pa so akcije nekaterih repub
liških kul turn ih ustanov. 

Delegati so se morali odločit i za 
t a k š n o rešitev, saj mora kul turna 
skupnost sprejeti še nekatere nove 
obveznosti, ki j i h lani n i imela v pro
gramu. Gre predvsem za tiste de
javnosti , k i so letos izločene iz 
občinskega p r o r a č u n a (odplačilo 
anuitet za stavbo občinske knjižni
ce, sofinanciranje postavitve pret
vornika radia Jesenice na Ka t a r i n i , 
financiranje akcij fotokino klubov 
in drugo). 

Tako bodo z le tošnj im minimal
nim programom lahko zadovolji l i 
v občini le na jnujne jše potrebe. Ce 
pa bo dotok denarja ugodnejš i od 
predvidenega, bodo skušal i v drugem 
polletju program z rebalansom do
polnit i . Ke r prvotni predlog f inanč
nega n a č r t a , k i je znašal 3,783.336 di
narjev, ni bil usklajen s pozneje do* 
ločeno prispevno stopnjo, so delegati 
končno potrdi l i n a č r t v višini 
3,034.000 dinarjev. I zvršnemu od
boru kulturne skupnosti pa so na
ložili, da preuči možnos t i , da odpla
čilo nekaterih obveznosti preloži na 
naslednje leto. , J R 

J i | f t W j H l k "<C^P 
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Helikopter v r a č a življenja 
Od leta 1967 dalje, ko je jeklena ptica prvič sode
lovala v gorskoreševalni akciji, je helikopter pri
nesel na varno že čez 50 ponesrečencev v gorah 
— Dobro sodelovanje GRS, UJV, RSNZ in JLA 

— Načelo: pomagati povsod 

Velo polje pod Triglavom. Pilotje morajo biti vešči tudi pristajanja na 
neravnem svetu. To terja od njih in od reševalcev-spremljevalcev obilo 
znanja in poguma. Prednji del helikopterja se nasloni na greben z naklonino 
30 in več stopinj, zadek pa s pomočjo elise lebdi v zraku. Reševalca sta 
pravkar previdno izskočila na plazovito snežišče in se napotila proti pone
srečencu. 

Reševalci, miličniki in vojaki so na Velem polju in Višelnici uporabili tudi 
najnovejši tip helikopterja, pri katerem je mogoče odstraniti celotno obodno 
steno in ležečega ponesrečenca z nosili vred položiti v notranjost. Takšen 
prevoz prihaja v poštev predvsem pri huje ranjenih! 

Prikaz reševanja s helikopterjem je z zanimanjem spremljal tudi komandant 
ljubljanskega armadnega področja generalpolkovnik Franc Tavčar Rok. 
Letos se je namreč začeto trdnejše sodelovanje na tem področju tudi med 
GRS, Republiškim sekretariatom za notranje zadeve in JLA. Na fotografiji 
od leve proti desni reševalca Franci Fkar in Emil Herlec, generalpolkovnik 
Franc Tavčar-Rok in pilot-reševalec Andrej Andoišek. 

Večina zače tkov je skromnih, 
plahih. T a k š e n je bil tudi zače tek 
reševanja v gorah s pomočjo 
helikopterja in borbe za življenja 
planincev, izletnikov in alpinistov. 
Začetek obdobja, ko so dobili gorski 
reševalci zaveznika v zraku, pone
srečenci , vkovani v led in sneg in 
večkra t že brez upanja, da bo prišla 
pomoč in s tem vrnitev v življenje 
p ravočasno , pa novo upanje, sega v 
leto 1967. Tega leta spomladi se je 
na M a l i Polani pod S torž ičem 
ponesreči la ženska. Gorski reševalci 
bi v »večnost« t ra ja joče ure hodil i 
do nje in jo še dlje nosili na varno, 
helikopter Republ i škega sekretaria
ta za notranje zadeve pa jo je 
hipoma, v pičli ur i po vzletu na 
Brn iku , »prinesel« pred kranjski 
Zdravstveni dom . . . 

Pa ni ostalo le pri skromnih, 
plahih zače tk ih . Od leta 1967 do 
danes so helikopterji Republ i škega 
sekretariata za notranje zadeve z 
izkušenimi pi lot i Andrejem Andol -
škom, Francem Šta je r jem in Dra
gom H a n ž e l o m za i k rmi lom in v 
spremstvu gorskih reševalcev in 
mil ičnikov, izurjenih za tako reše
vanje, opravil i že skoraj 800 reše
valnih, poizvedovalnih in uvežbal-
nih poletov, prenosih čez 20 ton 
tovora in prepeljali z gora v dolino že 

več kot 50 težje in lažje pones rečen ih . 
P r i tem ne kaže prezreti pionirjev in 
glavnih zagovornikov reševanja v 
gorah s helikopterjevo pomočjo : 
kranjskih reševalcev E m i l a Herleca, 
Franca Gašper l ina , Franci ja Ekarja , 
dr. Gorazda Zavrnika in tovar išev, 
predstavnikov Republ i škega sekre
tariata za notranje zadeve, Uprave 
javne varnosti v Kran ju in pilota 
Andreja Andolška , k i je prvi začel z 
letenjem nad prepadi, tik ob stenah, 
nad slemeni, kjer je doma največji 
zahrbtni sovražn ik helikopterjev" — 
veter itd. K r o g ljudi, i zvežbanih ne 
le za reševanje s helikopterjem v 
gorah, t emveč tudi povsod drugje, se 
je z leti širil. 

L a n i novembra je bil v Lescah 
prvi zvezni t eča j gorskih reševalcev 
letalcev. Hrabr im m o ž e m iz skoraj 
vseh slovenskih postaj G R S so se 
pridruži l i tudi miličniki, na zadnjem, 
pravkar k o n č a n e m teča ju na Velem 
polju in Višelnici pa so se reševalcem 
in mi l ičnikom pridruži l i še vojaki, 
vodniki lavinskih psov, zdravniki 
i td. N i pretirano zapisati, da je 
moš tvo , k i ga usposabljamo in ga 
bomo še dopolnjevali, kos vsaki 
nalogi, pa naj bo v gorah, na vodi ali 
v ravnini . Reševan je s pomočjo 
helikopterja je zbudilo precejšnje 
zanimanje tudi v drugih republikah. 

Sedaj, ko imamo za t a k š n o 
reševanje usposobljene ljudi v vsem 
alpskem predelu Slovenije, kaže več 
razmiš l ja t i o organizaciji te s lužbe v 
republiki, ki bo pripravljena uč inko
vito pomagati vsak trenutek in ob 
vsakih razmerah. Organizacija te 
s lužbe tie sme omogoča t i le hitrega 
in uč inkovi tega ukrepanja, t emveč 
mora tudi skrbeti za rast in š ir i tev 
takega reševanja in za vzgojo ter 
usposabljanje nalogam primernih 
ljudi. Najverjetneje je Gorenjska 
na jp r imerne j ša za sedež, pa naj bo 
pod okriljem G R S ali U J V . Soraz
merno največ izšolanih kadrov ima, 
največ nevarnosti za nesreče je v 
njej ali njeni bližini in najbl ižja ter 
naj lažja je pot do velikega pomočni
ka — helikopterja! 

Besedilo: J . Košu jek 
Fotografija: F. Ekar 

Lavinski psi so nepogrešljivi pomočniki gorskih reševalcev. Na fotografi}! 
lavinski pes Pol z vodnikom Tinelom Jarcem iz Kranja, kije član postaje 
GRS Kranj. Pola vožnja s helikopterjem ni zmedla. Žival je najprej »prt-
iskala« plazi&če, nato pa so se njegove »obdelave« s sondninu palicami lotili 
reševalci. 

Kot smo že pisali, bo po 
uspelih samostojnih kon
certih M i š e K o v a č a (pred 
dobrim mesecem) v nekate
rih krajih na Gorenjskem v 
č e t r t e k , 3. aprila, ob 20.15 v 
kinu ('enter v Kranju p r v i č 
nastopil popularni vokal-
no-instrumentalni ansam
bel 

Dubrovački 
trubaduri 

Ansambel je doslej nastopal 
že domala na vseh kontinen
tih, največ uspehov pa so imeli 
v Zvezni republiki Nemčij i in v 
Združen ih d r ž a v a h Amerike. 
Po š tevi lnih gramofonskih plo
ščah in nastopih v nekaterih 
krajih v Jugoslavij i pa so 
dobro poznani t udi doma. 

V upravi Kinematografske
ga podjetja Kran j (in njihov 
zastopnik Luko Ratičevič, ki 
je organiziral tudi nedavne 
koncerte Miše Kovača na Go
renjskem) so povedali, da obi
skovalci č e t r t kovega nastopa 
D u b r o v a č k i h trubadurjev v 
kinu ('enter v Kran ju ne bodo 
r azoča ran i . 

N a svidenje torej pojut r i š 
njem zvečer na koncertu, ki bo 
sodeč po napovedih za Kran j 
prijetna osveži tev na področju 
zabavne glasbe. 

Ob 30. ob le tn ic i osvobodi tve 

Partizanska tiskarna 
Mesece in mesece so si Nemci prizadevali, da bi odkrili 

partizansko tiskarno na M i š a č a h pri Kamni gorici. V njej so 
vsak dan tiskali na stotine letakov, radijskih p o r o č i l , v njej sta 
nastajala N a š a ž e n a in Slovenski p o r o č e v a l e c . 
Prebrskali so vse h i š e , preiskali vsako ped zemlje, a tiskarne vse 
do 7. aprila leta 1943, ko je bila izdana, niso n a š l i . Tudi na 
M i š a č a h ni razen gospodarja Ciri la P e č n i k a - P o g l a j e n a n i h č e 
vedel zanjo. 

Že leta 1941 je gospodar Cir i l P e č n i k skupaj z Ivanom-
Brtoncljem-Drinovcem in Š i š k o zgradil v svojem hlevu bunker, 
tako, da je v stari podrti kleti napravil prostor. Najprej je v 
njem deloval rajonski komite Kropa, nato pa š t a b I. grupe 
odredov. Ker so partizani pozimi zelo t e ž k o p r e n a š a l i z Jelovice 
č a s o p i s e , letake in drugi propagandni material, so sklenili 
preurediti ta bunker v tiskarno. Prinesli so ves potrebni mate
rial, stroje in papir. Da pa bi bilo ž i v l j e n j e v tem podzemnem 
rovu lažje , so napeljali elektriko. Zasilni izhod so preuredili v 
z r a č n i k , tako da so vhodno lino zamaskirali z drvmi in d r a č j e m . 
Gospodar Cir i l je ta bunker pokazal tudi » d o b r e m u « prijatelju 
Lojzu, vendar ga je ta neprevidnost stala kasneje njegovo in š e 
tri mlada ž iv l j en ja . » 

Ž iv l j en je v tiskarni je vse leto 1942 teklo normalno in mirno 
kakor da nebi bilo vojne. Kurirj i so vsak dan p r i n a š a l i gradivo 
in o d n a š a l i letake ter drug partizanski tisk. Da bi bili š e bolj 
povezani s svetom, so si prizadevni partizani — tiskarji nabavili' 
radijski sprejemnik." 

Nemcem je bila tiskarna b o l e č trn v peti. Nobena preiskava 
ni zalegla, vendar se jim, je aprila leta 1943 le nasmehnila 
» s r e č a « . Ko so že mislili, da so bili n a p a č n o o b v e š č e n i in da na 
tem o b m o č j u ni tiskarne, se "je n a š e l izdajalec. Premamila ga je 
sla po denarju. Za nekaj mark je prodal š t i r i mlada ž iv l j en ja . 

Brnenje motorjev je 7. aprila leta 1943 prebudilo š t e v i l n e 
M i š a č a n e . Bi l je lep dan-in t o č n o dve leti vojnih strahot sta 
minili. S strahom so opazovali n e m š k o kolono, m i s l e č da bodo 
Nemci spet selili (pred dvema letoma, 4. decembra 1941, so bili 
Nemci odpeljali v internacijo devet druž in ) . Vendar so Nemci 
tokrat med ž i v a l s k i m k r i č a n j e m obkolili d o m a č i j o Ciri la 
P e č n i k a - P o g l a j e n a . 

Toda usodnega dne so bili v tiskarni Karel P r e ž e l j , prvobo-
rec z Javornika in č l a n pokrajinskega komiteja za Gorenjsko, 
ter partizanska tiskarja Ivan P o g a č n i k - I v k o iz Z a l o š č pri 
Podnartu ter Bine, o katerem ni znano n i č e s a r razen partizan
skega imena. Po kratki borbi so Nemci zavzeli bunker, un ič i l i 
tiskarno, ubili dva partizana: Kar la Prež l ja in Bineta, Ivana 
P o g a č n i k a - I v k a pa so ranjenega ujeli. Mrtva partizana so po
zneje pokopali v Kranju, ujetega Ivka pa so odpeljali v Begunje, 
kjer so ga zverinsko m u č i l i . Morda bi si reš i l ž iv l j enje , č e bi 
koga izdal, vendar je m o l č a l in ker ga Nemci niso mogli zlomiti, 
so ga ustrelili kot talca v Poljanski dolini. 

Nemci s temi ž r t v a m i š e niso bili zadovoljni. Znesli so se š e 
nad prebivalci M i š a č . Prvi je bil na vrsti Cir i l P e č n i k - P o g l a j e n , 
gospodar d o m a č i j e , v kateri je bila izdana tiskarna. Nemci so ga 
odpeljali neznano kam in n i h č e ne ve za njegov grob. 

To je bila le ena izmed n e š t e t i h tragedij v N O B , ki so poma
gale zgraditi mozaik svobode in miru. Zato nismo pozabili 
Karla , Ivka, Bineta, Cir i la . . . Č e p r a v so umrli, ž iv i jo v n a š i h 
srcih. T O P 

Razp i sna k o m i s i j a p r i svetu delovne 
skupnos t i u p r a v n i h organov s k u p š č i 
ne o b č i n e K r a n j 

razpisuje naslednja prosta delovna mesta: 

1. S A M O S T O J N E G A S V E T O V A L C A Z A P L A N I R A N J E 
v oddelku za gospodarstvo 

2. P R I P R A V N I K A - DIPLOMIRANI E K O N O M I S T 
3. P R I P R A V N I K A - DIPLOMIRANI P R A V N I K 

in objavlja naslednja delovna mesta: 

V O D J A PISARNE R E F E R E N T A ZA S P L O Š N E Z A D E V E 
O D D E L K A 
v oddelku za ljudsko obrambo 
S T R O J E P I S K E - 2 D E L O V N I MESTI 
v oddelku za občo upravo in d ružbene službe 
P I S A R N I Š K E MOČI - PRI K R A J E V N E M U R A D U C E R K L J E 

Pogoji: 
pod 1.: 
pod 4.1 

pod 5. 

diplomirani ekonomist in 5 let delovnih izkušenj 
srednja strokovna izobrazba, 2 leti delovnih izkušenj in dobro 
/nanje st rojepisja. 

in 6.: 2-letna administrativna šola oz. nepopolna srednja 
izobrazba z dobrim znanjem strojepisja. 

Kandidati za zgoraj razpisana prosta delovna mesta naj pisme
ne vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev poš l j e jo razpisni 
komisiji upravnih organov s k u p š č i n e o b č i n e Kranj, Trg revo
lucije št . 1 najkasneje v 15 dneh od dneva razpisa. 

Planinsko društvo 
Dovje Mojstrana 
sprejme v stalno ali z a č a s n o zaposlitev 

oskrbnika 
servirko 
in pomočnico v kuhinji 
/ a p lan insko postojanko A l j a ž e v d o m v V r a t i h 

Pogoji za oskrbnika in servirko: - sposobnost za delo oskrbnika 
oz. st režbe m vsaj pasivno znanje nemškega |ez.ika. 
Nastop dela: 25. aprila 1975. 
Prijavijo se lahko tudi upokojenci. 
Razpis velja do zasedbe delovnega mesta. 
Pismene ponudbe je treba poslati na naslov: Planinsko 
d r u š t v o Dovje Mojstrana p. 64281 Mojstrana 



S v e t v m i n i a t u r i 
Črtomir Zoreč 

Make t ar ni poklic, je zmes prirojenega talenta, 
priuče nos ti, sposobnosti mizarja, poznavalca vseh 
materialov — Izvrstne makete v Tehničnem muze
ju jeseniške Železarne — Pripravljajo maketo 
Pantzove žičnice na Begunjščico 

N ' m a v č r i e z i z a r o , 

n ' m a v č r i e z g m a j n i c o . . . 
(Pogovori o koroških kraj ih in l judeh) 

Miloš Magolič in Marjan Dolinšek iz Tehničnega muzeja jeseniške Železarne 
ob delu, ob izdelavi makete. D. S. — Foto: F. Perdan 

Direktor T e h n i č n e g a muzeja 
j e s e n i š k e Ž e l e z a r n e Mi loš Mago-
jič in maketar T e h n i č n e g a muze
ja Marjan D o l i n š e k poznata Kro-
Po bolje kot vsak Kropar, brez 
hvalisanja in brez pretiravanja. 
Cisto n a t a n č n o vesta, kako so 
vzidana okna na vseh 296 h i š a h , 
kje imajo r e n č e č e g a psa č u v a j a , 
kje so prijazni in u s t r e ž l j i v i , 
skratka, po Kropi bi se sprehaja
la z zavezanimi o č m i . Prehodila 
sta n a m r e č to staro mesto po-
dolgem in p o č e z , merila in pre
merila vse, kar stoji, preden sta 
»e lotila izdelave ene n a j v e č j i h 
maket, ki je dolga v e č kot š t ir i 
metre in š i r o k a v e č kot meter . . . 

OD M A K E T P L A N I N S K I H KOČ 
DO M A K E T E B L U M I N G A 

Maketar ni poklic, maketar 
mora bi t i nnizar, poznavalec in obli
kovalec vseh mogočih materialov, 
projektant, delu pa se mora posve
t i t i z vso pozornostjo, vztrajnostjo 
in n a t a n č n o s t j o . Maketar mora 
poleg vsega prebarvati svoj izdelek 
tako, da je kar najbolj verna podoba 
resničnost i . 

V T e h n i č n e m muzeju jeseniške 
Železarne se z izdelavo maket že od 
leta 1955 ukvarja Marjan Dolinšek. 
Spominja se prvih maket, ki so bile 
podobe planinskih koč pa partizan
ske bolnice na Mežakh , makete Sa

ve, Radovne, makete posameznih 
železarskih obratov. Razstavljene 
so makete j avorn i škega plavža, 
savskega p lavža s prerezi, nazornim 
prikazom no t ran j šč ine . Pa so v spo
minu še š tevi lne druge kot projekt 
železarne v L ib i j i , žage v Il irski 
Bis t r ic i , žagarskega obrata in tako 
dalje. Vsaka maketa je po svoje 
:animiva, vsaka ima nekaj znači lne

ga, pa najsi bodi" zgodovinska ali 
sodobna. V maketi p lavža, k i je 
razstavljena v muzeju, je vloženih 
5000 delovnih ur, nemški strokov
njaki so jo ocenili na 50.000 nem
ških mark . . . 

PO M A H C E L O N A J E Z E R S K O 
K a k o r maketar upodablja svet v 

miniaturi, t a k š n o je tudi njegovo 
jrodje in material okoli njega v 
delavnici. K o so delali v muzeju 
makete posameznih obratov Žele
zarne, so nekatere predstavili zares v 
n in ia tur i tako, da posamezni del ni 
3il večji od kovanca za dinar, vsa 
T i a k e t a pa ne večja, od večje 
aisemske kuverte. Maketar Mar jan 
Dolinšek je moral prav vse sam izpi-
i t i , »podrejati« in zdi se t i , da je 
lenehno držal v rokah pinceto, ko je 
sestavljal posamezne dele. 

Prav gotovo največji problem je 
l a b a v a posameznih materialov, saj 
naketar potrebuje domala vse 
materiale od kovine in plastike do 
lesa in naprej. Na jvečkra t se mora 
podati prek meje, ker pri nas 
marsičesa enostavno ne more dobiti. 
Če boste opazovali na maketi 
smrekov gozd, se vam bo zdelo 
otročje lahko izdelovati smreke, 
če tudi boste v isti sapi priznali , da so 
imenitno izdelane. Pa ni t i pr ibl ižno 
stvar ni tako ot ročje lahka, saj je 
maketar potreboval celih osem ur, 
da je izdelal osem smrekic, povrh 
vsega pa se je moral poprej odpeljati 
še na Jezersko, kjer baje za izdelavo 
smrek primernega mahu narava 
nudi v izobilju. 

P A N T Z O V A ŽIČNICA 
Makete izdelujejo sporazumno z 

na ročn ikom, glede na prostor, kjer 
bo stala, n a merila in tako dalje. 
Običajna velikost makete je dva 
metra široka in prav toliko dolga, so 
pa seveda tudi večje in manjše vse 
do miniaturnih. Jasno je, da je ma
keta kaj hitro lahko zastarela, saj se 
povsod veliko na novo gradi in 
spreminja. Tako imajo v muzeju več 
maket mesta Jesenic. 

Pripravljajo pa se tudi na izdelavo 
makete Pantzove žičnice s pogonom. 
Pr ikazovala bo transport rude, 
izdelana bo po Pantzovem patentu 
iz leta 1874. 

Vsem drugim maketam v Tehn ič 
nem muzeju Železarne se bo torej 
kmalu pr idruži la še ena, nedvomno 
izredno zanimiva maketa, k i bo 
dopolnjevala bogato zbirko že izde
lanih maket. Franc Dolinšek, moj
ster v maketarstvu, pa se bo pozneje 
lot i l novega dela, z isto vnemo, 
n a t a n č n o s t j o in ljubeznijo. Spet se 
bo lot i l morda studiranja nač r tov , 
morda p roučevan ja neke tehnolo
gije, spet bo rezljal, lepil, barval, 
oblikoval na svojem orodju, ki ga 
mora več inoma sam prirediti in sam 
narediti. Vzgib vsemu pa je nedvom
no njegovo 1 jubiteljstvo, njegov 
talent, njegova vnema in prizadev
nost. D . Sedej 

(62. zapis) 
K o sem bil z 61. zapisom že pri 

kraju, sem dobil tole sporoči lo: 
»Sporočamo, da je Deželni muzej 

v Celovcu spet odprt vsak dan od 
torka do vkl jučno sobote od 9. do 
16. ure in ob nedeljah od 10. do 
12. ure. Ob ponedeljkih je muzej 
zaradi čiščenja zaprt. V mesecih maj 
in junij je obisk muzeja brezplačen . 
(S tem popravljam prejšnjo, manj 
točno informacijo — C. Z.) Ce la 
vrsta dvoran, zlasti oddelka za pri-
rodoznanstvo in arheologijo, so bile 
na novo preobl ikovane.« Celovški 
Deželni muzej slovi kot eden naj
bolje urejenih v Avs t r i j i . — Seveda 
se bo slovenski romar tudi -s te 
strani Karavank najdlje zadrža l 
pred knežj im kamnom . . . 

Sporoči lo nadalje govori o mož
nem vsakodnevnem, torej tudi ob 
sobotah in nedeljah, ogledu keltsko-
rimskih izkopanin na Stalenski gori. 
Obisk je možen od 8. do 18. ure. 
Koroški muzej na prostem pri Gospe 
sveti je odprt vsak dan od 9. do 12. in 
od 14. do 17. ure. — T u so postav
ljene originalne koroške hiše iz vseh 
delov dežele, tudi slovenska k m e č k a 
hiša tam stoji. 

To , o muzejih, sem moral pove
dati. K a j t i le p rečes to sem doživljal , 
da izletniki vse preveč hrepene po 
obiskih (in zapravljanjih) trgovin — 
za ogled muzejev sem le s t ežka koga 
ogrel. Pa vendar — že staroslavni 
knežji kamen je vreden ogleda in 
zbrane misli ob njem . . . 

N E N A V A D N E » P R A V I C E « 

Nadaljujem s pripovedjo o ob
redih, k i so sledili us to l ičenju 
novega deželnega kneza. 

Man j zanesljive priče vedo celo 
povedati o d a n a š n j i m ljudem nera
zumlj iv ih »pravicah«, k i so j i h imeli 
nekateri plemenitniki ob času vsako
kratnega ustol ičenja . (O nezaneslji
vosti starih kronistov in »zgodovi
narjev« govorim zato, ker je le-te 
dostikrat vodila pri zapisovanjih 
bujna domišlj i ja; saj celo pri n a š e m 
Valvasorju ni bilo nič drugače. ) Te 
»pravice« pa niso imeli le plemenita-
ši, pač pa tudi nekatere vasi in celo 
posamezne druž ine (prej gotovo 
plemena al i rodovi). 

Tako so imeli vaščani PertovČ 
(Portendorf) pravico do požiganja ; 
pravico do košnje kjerkoli so imeli 
Gradnikar j i (Gradeneck), najbolj 
nerazumljivo »pravico do pleni tve« 
pa so menda imeli pripadniki plemi-
Čev Ravbarjev. (Najbrž je le to dru
žinsko ime bilo povod za pripoved 
o njihovi pravici do plenjenja?) 

Pa tista pravica do košnje kjerkoli 
v času us to l ičenja , je tudi nelogična: 
le koliko trave naj bi se pokosilo v 
onih nekaj urah, kolikor je trajal 
obred? Pač malo, ne bi se n i t i iz
plačalo imeti te pravice. Pa še to: 
umeščan je je bilo č e t r t o nedeljo v 
postu — takrat pa na K o r o š k e m 
trava ni t i še ne zeleni! — Kveč jemu 
je bilo Gradnikarjevim na loženo , da 
so travnat prostor okrog knežjega 
kamna počedili. 

Podobna je pravljica o požigalni-
š tvu . Vse se potem strne le v »pra
vico« in dolžnost , zažiganja kresov 
na okoliških vrhovih. T o pa je sodilo 

k slavnostnemu obredu kot vnanji 
okvir. Še d a n d a n a š n j i Slovenci pov
sod, kjer žive, zažigajo kresove na 
predvečer vel ikih praznikov. 

V O J V O D S K I P R E S T O L 

Zobredom pri knež jem kamnu 
je bilo umeščan je novega de
želnega oblastnika končano . 

Knez je odšel (še vedno oblečen v 
kmečko nošo!) nato v gesposvetsko 
cerkev, kjer ga je krški škof med slo
vesno mašo mazi l i l za vladarja de
žele. 

Po k o n č a n e m cerkvenem opravilu 
je knez odložil kmečka oblači la in si 
nadel sijajno plemiško opravo (iz 
svile in brokata). No , potem, po obil
nem kosilu, se je novi deželni gospod 
podal še k vojvodskemu prestolu. T u 
je sedel na sedež, k i je obrnjen k 
vzhodu, torej h Gospe sveti, in deli l 
fevde, razsojeval zapletene tožbe ; 
skratka, pričel je opravljati svojo 
»službo«. 

N a zahodno stran prestola pa je 
sedel palatin koroški (cesarski odlič
nik, vo l i ln i grof) in delil svoje fevde. 
V gosposvetski cerkvi pa je i s točasno 
škof krški delil posestva, k i so sodila 
pod njegovo oblast. 

Obred je b i l , kot je videti , na moč 
razvejan — oč i tno je, da so tudi 
radovedna zijala prišla na svoj 
r ačun . 

Se d a n d a n a š n j i stoji Vojvodski 
prestol, čast i t l j iv spomenik pravic 
koroških Slovencev, n a svojem 
prvotnem mestu. N a prvi pogled se 
že vidi , da je »prestol« zgrajen iz 
razl ično veljkih, grobo obklesanih 
kamnov. Pač , pobranih iz razvalin 
starega rimskega Vi runuma. Dokaz 

Vojvodski prestol na Gosposvetskem 
polju 

za to, so še detajli ne raz rešen ih vkle
sanih r imskih napisov. (Nekateri 
staroslovenski gorečniki, med njimi 
tudi pesnik in slavist Urban Jarnik, 

•so hoteli iz teh napisov celo brati : 
»Pravdo brani vdove. . .« T . j . domo
vine!) 

Sedaj je vojvodski prestol zašč i ten 
z železno ograjo. Okol ica pa je za
sajena z drevjem. Napis i na tablah 
na ograji pa govore le o stari nemški 
s l a v i . . . 

P a vendar: v poletju 1945 je ob 
vojvodskem prestolu stala č a s t n a 
partizanska s t r aža ! Le zakaj smo se 
tako krotko umaknil i? — K o t nekoč 
stari Karan tanc i pred bavarskimi 
F r a n k i . . . 

S T A R A P R I S E G A 

Ohranjen je obrazec slovesne 
prisege, k i se je č i t a l a fevdni-
kom, ko so se 1. 1637 koroški 

stanovi poklonil i cesarju Ferdinan
du III. Besedilo je tako trubarjevsko 
čas t i t l j ivo in starosvetno, da ga 
podajam v celoti: 

Vi boste oblubili inu persegli timu 
nay Svetlostimu, naymozhnejschi-
mu inu nay mogozhnimu Rimschi-
mu Zesseriu, tudi Vogerskimu in 
Bemskimu kralu Gospodu Gospodu 
Ferdinandu temu tretiemu Erzher-
zogu Vu Oesterreichi, Herzogu Vu 
Burgundi, V Steierye, Vu Korotanu, 
Vu Kraine, Vu Birtembergu, knesu 
vu Tiroli ino vu Gorizi. Naschimu 
gnadlousimu Gospodu inu nega 
Svetlosti Erbam, Svest inu Pocko-
ran bitti, To blagu inu diane, kate-
ru Vam, inu Vasehem Erbam bode 
possodeno od negu Zesarscke Svet-
lusti koliko krat pride sa schlushiti 
inu spet preieti, inu ako ni kaku 
satayeno blagu svedeste alli spra-
sehaste, taisto negoui Svetloste 
Iskasaste, inu videtseh sturiti, kaku 
enimu Svestimu Inu Pockornimu 
schlusehabniko prote svoiemu Go-
spudu sturiti se spodobi, inu on letu 
dopernesti je dousehan. 

(Se bo nadaljevalo) 

Tekstilni center Kranj 

I z o b r a ž e v a l n a in proizvajalna delovna organizacija 
Kranj, Cesta Staneta Ž a g a r j a 33 

Sklad no z d o l o č b a m i samoupravnega sporazuma o z d r u ž i t v i 
T O Z D v delovno organizacijo in sklepom sveta centra 
razpisuje razpisna komisija sveta centra delovne organizacije 
Tekstilnega centra Kranj , delovno mesto 

glavnega direktorja 

P o g o j i : kandidat mora poleg splošnih, /. zakonom določenih pogojev, 
izpolnjevati še naslednje pogoje: da ima visoko strokovno izobrazbo, z 
najmanj M let delovnih izkušenj na odgovornih delovnim mestih v de
lovnih organizacijah, da ima mora lnopo l i t i čne kvalitete in organiza
cijske sposobnosti za vodenje delovne organizacije. 

1 ' r i javez d o k a z i l i o s t r o k o v n o s t i i n i z p o l n j e v a n j u d r u g i h pogojev 
p o š l j i t e z o z n a k o »za r a z p i s n o k o m i s i j o « v 15 d n e h od d n e v a 
objave r a z p i s a na p r i s to jno r a z p i s n o k o m i s i j o na n a s l o v : T e k 
s t i l n i cen te r K r a n j , O s t a S t ane t a Ž a g a r j a 33. 

Gorenjska o b l a č i l a 

podjetje za p r o i z v o d n j o ž e n s k e kon fekc i j e p.o. 
K ra nj 
razpisuje j a v n o d r a ž b o 

5 Al V A L N I H S T R O J E V SINGER 
2 L I K A L N I STISKALNICI 
2 R A Č U N S K A S T R O J A 
1 CIKLOSTILN1 A P A R A T 
T E R R A Z N O D R U G O O P R E M O ZA Š I V A L N E S T R O J E 

Dražba bo v prostorih Gorenjskih oblačil e. J L A 24/a v petek, 
4. aprila 1975, od 8. do K), ure za d ružben i sektor in od K), do 14. 
ure za privat ni sektor. 

od 20 . I I I . do 20 . V. 1975 

20 % POPUST 
20 LET 20 LET 20 LET 20 LET 



Kokra 
»mlad in poletje 

Modna revija, ki so jo dva č e t r t k a zapored prikazovali na 
Kokrinem oddelku konfekcije v G L O B U S U , se v neki bistveni 
t o č k i l oč i od drugih modnih 'revij. Navadno je tako, da ves 
o č a r a n z r e š v modele, ki j ih m i č n o in s p r e r a č u n a n i m i gibi raz
kazujejo brhke manekenke, č e bi pa potem kaj od tistega, kar ti 
je bilo res najbolj v š e č , rad kupil, se pa zatakne. Navadno osta
ne le pri ž e l jah , kajti prikazanih modelov ni nikjer d o b i t i . . . No, 
v K O K R I je to d r u g a č e . Vsa 'oblač i la , ki j ih nosijo manekeni, so 
dobesedno sneta z o b e š a l n i k o v v prodajalni konfekcije v I. nad
stropju G L O B U S A , modni dodatki kot so nakit, torbice, š a l i , 
rute, pasovi itd. pa so vzeti iz spodnjih oddelkov. No, le č e v l j e je 
posodil sosed P E K O . 

In kaj lahko vidimo na tej majhni, a prijetni modni reviji? Vse za 
pomlad in poletje zanjo, zanj in za malčke . Mate r ia l i so modni tweed in 
ž a m e t , pletenine, usnje in lahki poletni materiali . Največ zanimanja je 
za o t ro ško konfekcijo in za ženske večerne obleke. No , pa saj so tudi res 
lepe; v prodaji je celo nekaj unikatov. M l a d i so pa najbolj navdušen i 
nad modnimi kombinacijami h lače-b lazer iz »dol j eansa« . 

In katera podjetja so zastopana? T u sta T I P - T O P Ljubljana 
in »22. d e c e m b a r « Beograd z o d l i č n i m i modeli m o š k i h oblek, 
L A B O D Novo mesto z n a j n o v e j š i m i dezeni m o š k i h srajc, Š E Š I R 
Škof ja Loka, S V I L A N I T Kamnik z modnimi kravatami, J U -
T R A N J K A Sevnica z ljubkimi o t r o š k i m i modeli, U N I V E R Z A L E 
D o m ž a l e s š p o r t n o konfekcijo, Industrija usnja Vrhnika z usnje
nimi izdelki, A N G O R A s pleteninami itd. 

V K O K R I obetajo, da bo modna revija postala pri njih praksa. In 
še ena posebnost: manekeni so njihove prodajalke in prodajalci, otro
ško konfekcijo pa nosijo otroci prodajalcev. Zanimivo, kajne? 

Modno revijo v I. nadstropju G L O B U S A si boste lahko ogle
dali š e ta in naslednji č e t r t e k , to je 3. in 10. aprila ob 16. uri. Os-

»Očist imo n a š Bled« 
Akcija krajevne konference SZDL in krajevne 

skupnosti Bled 

Z odlagališča smeti v Smledniku se 
pogostoma vije takle črn oblak 
dima, ki onesnažuje bljižnjo okolico 
s sajami in z zoglenelim papirjem. 
Zadnji čas bi že bil, da se odlagali
šče uredi, saj krajevni skupnosti 
verjetno ni v ponos, -fr 

Č i s t e j š i z r a k 
V Aeru , tovarni celuloze Medvo

de, so rekonstruirali obrat pinotana, 
kjer so tr ikratno povečal i proizvod
njo z uporabo odpadne lužine , k i je 
prej odtekala v reko Soro. Opust i l i 
so proizvodnjo žveplovega dioksida 
na bazi piri ta ter ga nadomestili z 
žveplom v zaprtem prostoru, tako 
da ni možno onesnaževan je . Ob
enem so postavili nove naprave za 
regeneracijo žveplovega dioksida. 
V te naprave so vložili nad 10 mi l i 
jonov dinarjev, tovrstna proizvo
dnja je zaradi uvožen ih surovin 
o b č u t n o draž ja . 

Nova toplarna, k i je zgrajena za 
novo proizvodnjo papirja, je prireje
na na kurjenje z mazutom, katerega 
bo zamenjal plin po izgradnji 
slovenskega plinovodnega omrežja , s 
č imer bo onesnaževan je ozrač ja 
zares malenkostno, -fr 

N e u r e j e n 
o d v o z s m e t i 

N a področju krajevne skupnosti 
Medvode sedaj odvaža smeti za
sebnik, vendar odvoz ni zadovoljiv, 
ker obsega v glavnem le področ je 
novega stanovanjskega naselja. 
Kra jevna skupnost je zato predlaga
la Komuna lnemu podjetju Ljubl ja
na naj v celoti prevzame to s lužbo s 
tem, da se odlok, k i velja za mesto 
Ljubl jana, razširi tudi na Medvode. 
K o m u n a l n o podjetje Ljubl jana naj 
bi odvoz smeti organiziralo v 
naseljih Medvode, Svetje, Zbilje, 
Preska, Vaše in Gor ičane , za druga 
naselja pa bodo določili primerna 
odlagališča. -fr 

Krajevna konferenca social is t ične 
zveze in krajevna skupnost na Bledu 
sta si v le tošnjem delovnem progra
mu zadali nalogo, da Bled kot 
tu r i s t i čn i kraj pred zače tkom glav
ne tu r i s t i čne sezone oziroma še pred 
1. majem temeljito očistijo raznih 
odpadkov in druge navlake. Ugoto
v i l i so n a m r e č , da je kraj posebno 
letos precej onesnažen in da je v 
raznih krajih spet zraslo precej 
divjih smet išč . Za akcijo pod naslo
vom Očis t imo n a š Bled so že imeno
vali poseben 38-članski š t a b , v ka
terem so predstavniki vseh orga
nizacij in d ruš tev , komunalnih in 
nekaterih drugih podjetij ter usta
nov. 

Š t a b , k i je imel prvo sejo v petek, 
21. marca, je sklenil , da je treba 
letošnjo akcijo speljati zares teme
ljito in da se morajo vanjo vključi t i 
prav vsi; tako prebivalci, šolarji in 
mladina, podjetja in ustanove ter 
d ruš tva . Podobna očiščevalna akcija 
je bila zadnjikrat 1966. leta. Takrat 
je bilo opravljenih okrog 2000 
delovnih ur. Za le tošnjo akcijo 
r ačuna jo , da bo tako po obsegu kot 
opravljenih urah temel j i te jša in 
tr ikrat večja. 

Večja skrb 
za snago 

V Komuna lnem podjetju Grad na 
Bledu so se-resno lo t i l i naloge, da bi 
bila radovl j i ška občina poslej čim
bolj č is ta . Izdelali so poseben 
program, nabavil i vse potrebne 
stroje za odvoz smeti, občini pa so 
predložili tud i nov odlok o ureditvi 
te s lužbe. 

Najprej bi bilo treba doseči, da bi 
v večjih krajih v občini vsa 
gospodinjstva nabavila smetnjake. 
N a Bledu ima na primer zdaj 
smetnjake le okrog 40 odstotkov 
občanov, v Radovl j ic i okrog 95, v 
Lescah 75 in v Bohin ju le 20 
odstotkov. V zadnjem času so 
nekatere delovne organizacije uved
le tudi kontejnerje za odvoz smeti. 
Vse to pa je še vedno premalo. 

Treba bo urediti tudi centralno 
smet išče . Sedanje zasilno smet i šče 
N a jezercih v Radovl j ic i je p rak t i č 
no polno in treba bo pohiteti, da bi 
odprli novo pri Dvorsk i vasi. Seveda 
pa ' brez dodatnih sredstev za 
ureditev tega sme t i šča ne bo šlo. 
Na jbrž bo res treba delno popraviti 
cene za tovrstne storitve, vendar bo 
za n a č r t n o ureditev morala prispe
vati del tudi š i rša obč inska skup
nost. 

N a seji so sklenili , da morajo vsi 
lastniki hiš takoj nabaviti smetnja
ke, podjetja pa kontejnerje za odvoz v 

smeti. P r a v tako naj prebivalci 
pospravijo in očistijo dvorišča ter 
vrtove, podjetja pa okolico, kjer 
imajo svoje obrate. Za ostala področ
ja bo š t a b sestavil posebne očišče
valne ekipe, opremljene z orodji za 
čiščenje, zaboji in vrečami za smeti, 
kamioni, vozovi, traktorji . Določil 
bo kraj. kamor bodo smeti odlagali 
in po končan i akcij i smet i šče zasuli z 
zemljo in zasejali s travo. Skleni l je 
tudi, da mora bit i akcija k o n č a n a 
najkasneje do konca aprila, ko bodo 
tudi na Bledu razl ične prireditve v 
okviru 30. obletnice osvoboditve. 

Pobudniki akcije in š t a b priča
kujejo, da bodo tako prebivalci, 
podjetja, ustanove, organizacije in 
d r u š t v a ter drugi v občini njihovo 
akcijo podprli , tako da bo ta doma in 
v tujini znan tu r i s t i čn i kraj pr ičakal 
le tošnje praznike in tu r i s t i čno sezo
no čist in lepo zelen. Dogovori l i so se 
še, da bodo očiščevalne akcije ob 
sobotah in nedeljah. Prva akcija bo 
5. in 6. aprila, druga pa 12. in 13. Če 
bo takrat nagajalo vreme, bodo 
akcije prestavili na naslednjo soboto 
in nedeljo. 

Čeprav pobuda in način za 
očiščenje kraja, k i so se ju lo t i l i na 
Bledu, nista novi, sta vsekakor 
vredni pozornosti, pohvale in pod
pore. A . Zalar 

N o v o g l a s i l o 
V tovarni Doni t Medvode so 

pričeli izdajati glasilo » Informator« . 
Čeprav izdajajo mesečnik »Don i tov i ' 
razgledi«, so se odločili za ciklostira-
ni » Informator« , predvsem zaradi 
hitre objave aktualnega gradiva za 
vse zaposlene ob pomembne j š ih do
godkih, -fr 

S t o 
k r v o d a j a l c e v 
Delovni kolektiv tovarne Donit 

Medvode se redno udeležuje krvo
dajalskih akcij . Člani delovnega 
kolektiva se zavedajo, da s svojo 
življenjsko tekoč ino morda rešujejo 
dragocena življenja, zato j ih je v 
zadnji akcij i Zavoda za transfuzijo 
krvi iz Ljubljane kar sto darovalo 
kr i . -fr 

T P P J E S E N I C E 

R A Z S T A V L J A P I S A R N I Š K O O P R E M O , 

O G L E J T E S I R A Z S T A V O V H O T E L U 

, G R A J S K I D V O R ' V R A D O V L J I C I O D 

1 . 5 . A P R I L A 1 9 7 5 

O D P R T O V S A K D A N O D 8 - 1 7 U R E 

i 
R A Č U N S K E , 

P I S A L N E , 

R A Z M N O Ž E V A L N E , 

F O T O K O P I R N E I N 

D R U G E B I R O S T R O J E 

U S T V A R I T E S E B I IN S V O J I M S O D E L A V C E M P R I J E T N O D E L O V N O V Z D U Š J E ! 



m a l i oglasi • m a l i oglasi 

prodam 
Takoj prodam 6 tednov stare P U J 
S K E . Franc Gole, Zasip 65 

Prodam pomivalno M I Z O z dve
ma koritoma z odcejalnikom in 
Š T E D I L N I K Gorenje. Šubic , Gore
nja vas 187 nad Škofjo Loko 1842 

Prodam dva P R A Š I Č K A , težka 
Po 35 kg, in P U J S K E , stare sedem 
tednov. Dolar, Vrba 9, Žirovnica 

K Z N A K L O - V A L I L N I C A 

prodaja 
10 tednov stare* 
jarčke 

vsako sredo od 7. do 18. ure 
in soboto od 6. do 12. ure v 
valilnici Naklo 
Cena 30 din 

K Z Naklo 

Prodam večjo količino H L E V 
S K E G A G N O J A , traktorski, dvo-
brazdni O B R A Č A L N I K ter S L A -
M O R E Z N I C O kodel bohn. Kepic 
Janez, Dvorje 7, Cerklje 1844 

Prodam 6 tednov stare P R A Š I Č 
K E . Zalog 53, Cerklje 1845 

Prodam dobro ohranjen T E L E V I 
ZOR. Zupančič , M l a k a 41, Kran j 

1846 
Prodam mlado K R A V O , k i bo čez 

14 dni telila. Mošnje 4, Radovl j ica 
1847 

Prodam D N E V N O S O B O . Gospo-
svetska 17, K r a n j , Peča r Mar jan 

1848 

Prodam 6 tednov stare P R A Š I Č 
K E . Zalog 53, Cerklje 1845 

vozila 
Prodam avto N S U 1000, t e h n i č n o 

Pregledan za 1975. Možno tudi po 
delih. V i l i Povalej, H u d i graben 4, 
Tržič 1766 

Prodam F O R D T A U N U S 1600 X L 
- 1971. Prusnik, Br i to f 21, Kran j 

Prodam V O L K S V V A G E N K O M -
P l , odprt, s kesonom, letnik 1968. 
Ogled v soboto in nedelio. Habjan, 
Cabrk 16, Škofja Loka 1850 

Prodam rabljen M O P E D na tri 
Prestave. Šubic , Gorenja vas 187, 
n a d Škofjo Loko 18 r,i 

Prodam Z A S T A V O 750, letnik 
1970. Kordež , U l . 1. avgusta 1, K r a n j 

1852 
Prodam malo rabljen T O M OS 

avtomatik. Lahovec K a t i , Partizan
ska 2, K r a n j 1853 

Prodam F I A T 600 v voznem sta
nju, t ehn ično pregledan do avgusta. 
Lahko po delih. Cena 2500 din. Bdi 
Rakovec, Zg. Duplje 56 1854 

Zaradi odhoda k vojakom ugodno 
Prodam F I A T 850 v dobrem stanju. 
Cerklje 10 1855 
• Prodam Š K O D O 1000 M B v voz
nem stanju, Š K O D O 1000 M B po 
delih. K O M B I I M V po delih in 
K O M B I I M V dobro ohranjen v voz
nem stanju, vse po zelo nizki ceni. 
Ogled na naslov: Schaffer Stojan, 
Obrne 14, Bled 1856 

stanovanja 
S O B O — veliko, prazno z balko

nom na Bledu, Preše rnova , oddam 

I z d a j a CP G i n u , K r a n j , U l i c a M o A c 
1'ijadeja 1. S t a v e k : 0 1 » (JorcnJHki 
tisk K r a n j , tisk: Z d r u ž e n o podje t j i -
Ljudska p r a v i c a , L j u b l j a n a , K o p i 
t a r j e v a 2. — N a s l o v u r e d n i š t v a i n 
u p r a v a l i « t a : K r a n j , Mofte P i j a d e j a 
1. — T e k o č i r a č u n p r i S D K v K r a 
n j u A t e v i l k a 5 1 5 0 0 - « 0 1 - 1 2 5 9 l — T e 
lefoni: g l a v n i u r e d n i k , o d g o v o r n i 
u r e d n i k i n u p r a v a 21-190, u r e d n i 
š t v o 21-835, n o v i n a r j i 21-860, m u l o 
<>Kl"*ni i n u m -ocniftki o d d e l e k 
21-194. — N a r o č n i n a : l e t n a 90 d i n . 
p o l l e t n a J Ti d i n , c e n a z a 1 A t e v i l k o 
1 d i n a r . — O p r o A c c n o p r o m e t n e g a 
d a v k a p o p r i s t o j n e m mnenju 

4 2 1 - 1 / 7 2 . 

za 2 leti. Ponudbe oddati pod »Pred
plačilo« 1857 

G A R S O N J E R O ali večjo sobo 
išče mati z otrokom. Darn predpla
čilo. Naslov v oglasnem oddelku. 

Zamenjam dvosobno S T A N O V A 
N J E za trosobnega v bloku. Zemva, 
Kran j , Begunjska 6 1859 

Zamenjam dvosobno S T A N O V A 
N J E v Niški banji — zdravilišče, za 
enako v Kran ju ali okolici . Intere
senti naj se javijo na Reginčevo 1, 
Kran j 1774 

posesti 
Prodam Z A Z I D L J I V O P A R C E 

L O . Čirčiče 11, Kran j 1860 
Prodam Z A Z I D L J I V O P A R C E 

L O . Čirčiče 11, Kran j 1860 
Prodam P A R C E L O za vikend -

izredna lega. Naslov v oglasnem od
delku. 1861 

K m e t u ugodno prodam zaraščen 
G O Z D . Naslov v oglasnem oddelku 

zaposlitve 
I ščemo S N A Ž I L K O za skupne 

prostore, stolpnica M o š a Pijadeja 
44. P lača po dogovoru. Oglasite se na 
stanovanje 10 v isti stolpnici 1863 

Iščemo S N A Ž I L K O za skupne 
prostore, stolpnica M a š e Pijadeja 
44. P l ača po dogovoru. Oglasite se na 
stanovanje 10 v isti stolpnici 1863 

Takoj vzamem pomočn ika in de
lavca za K L E P A R S K O S T R O K O . 
P lača po dogovoru. Bohinc Janez, 
kleparstvo, Radovl j ica 1864 

obvestila 
S T R U Z I M in L A K I R A M P A R 

K E T . M l a k a r Vojko, K a m n o g o r i š k a 
47 c, Ljubl jana 1711 

I Z R E D N A P R I L O Ž N O S T - FO
T O A M A T E R J I ! Razvi jam filme in 
izdelujem fotografije — črno-bele v 
enem dnevu, barvne v treh dneh. 
Kva l i t e t a odlična, cene solidne. 
Fi lme lahko pošl je te po pošti in j i h 
prejmete po povzetju. Fotografije za 
potne liste in legitimacije dobite v 
dveh urah. Po potrebi fotografiram 
na domu — samo pokliči te na tele
fon 22-091, K r a n j . F O T O »MILE« 
Cest a 1. avgusta 5/20, Kran j 1865 

k i i 

Kranj C E N T E R 

1 aprila amer. barv. pust. P O B E G N I L S E M 
S H U D I Č E V E G A O T O K A ob 16.. 18. in 20. uri 

2. aprila amer barv. pust P O B E G N I L S E M 
S H U D I Č E V E G A O T O K A ob 16. in 18. uri. 
premiera amer. barv, DAISV M I L L E R ob 20. 
uri 

:). aprila amer. barv. DAISV M I L L E R ob 16. 
in 18. uri. ob 20.15 nastopajo D U B R O V N I Š K I 
T R U B A D U R J I 

Kranj S T O R Ž I Č 
1 aprila amer. barv. P L A Č I L N I D A N ob 16.. 

18. in 20. uri 
2. aprila* amer.-itai. barv. CS vojni MOSTI

Š Č E ob 16.. 18. in 20. uri 
3. aprila amer. barv. pust. P O B E G N I L S E M 

S H U D I Č E V E G A O T O K A ob 16., 18. in 20. uri 

T r ž i č 

1. aprila amer.-ital. barv. CS vojni MOSTI
Š Č E ob 18. in 20. uri 

2. aprila angl.-ital. barv. klim. P A J K O V O 
O K O ob 18. in 20. uri 

aprila angl.-ital. barv. krim. P A J K O V O 
O K O ob 18. in 20. uri 

Kamnik D O M 

1. aprila arigl. barv. vojni T R O J N I O D M E V 
ob 18. uri 

2. aprila angl. barv. vojni T R O J N I O D M E V 
ob 18. in 20. uri 

.!. aprila franc. barv. krim. M A R S E J S K I 
K L A N ob 18. in 20. uri 

Š k o f j a Loka S O R A 

1. aprila amer. barv. risani P O P A J E V E NO
V E P R I G O D E ob 18. uri, amer. barv. drama 
V Z L J U B I L B O Š M O J O M A M O ob 20. uri 

2. aprila amer. barv. risani P O P A J E V E 
N O V E P R I G O D E ob 18. uri, amer. barv. 
drama V Z L J U B I L B O Š M O J O M A M O ob 20. 
uri 

aprila amer. barv. krim. Z A D N J E Z A T O 
Č I Š Č E ob 20. uri 

Ž e l e z n i k i O B Z O R J E 

2. aprila amer. barv. vvestern LOS AMIGOS 
ob 20. uri ' 

najdeno 
Našel sem avtomobilsko G U M O 

na poti v Šenčur . Naslov v oglasnem 
oddelku. 1866 

zahvala 
Pred leti sem kupi la plašč v pod

jetju K R O J Škofja Loka . Postal mi 
je pretesen, pa sem ga nesla v tovarno. 
Prijetno sem bila presenečena , ko 
sem dobila popravljen, plašč, in to 
brezplačno . Zahvaljujem se in pripo
ročam tovarno K R O J . T. M . 1867 

Priče 
in morilci 

Režija: Alan J. Pakula 
Gl. vloge: VVarren Beattv, Hume Cro-
nin, Paula Pretiss 

Polit ična dramo J. Pakule, ki so jo s 
precejšnjim uspehom predstavili tudi 
na le tošnjem Festu, bi lahko uvrstili 
med tiste angažirane filme, katerih kri-
tit'no oblikovana vsebina brez kakršnih
koli predsodkov posega v našo stvar
nost. Priznani ameriški režiser se je 
namreč »podal« v zakulmje sodobnih 
polit ičnih procesov in razkril umazana 
pravila polit ičnih iger, kjer ima odločil
no besedo velekapital, ki pa v doseganju 
svojih ciljev ne izbira sredstev. To velja 
seveda za ZDA in najbrž tudi podob
nost zgodbe z okol išč inami preiskave o 
atentatu na predsednika Johna Kenne-
dvja ni samo naključna. 

Zgodba govon o atentatu na po
membno politjčnb osebnost, ki je urad
no dejanje slaboumnega in slave željne
ga posameznika, v resnici pa je umor 
samo del umazane igre, ki se nadaljuje z 
odstranitvijo vseh prič atentata. Film 
tudi kaže nemoč posameznika v boju s 
kapitalisti in z mafijo. Prvi namreč s 
pomočjo organiziranega kriminala 
ohranjajo svoje pozicije in oblikujejo 
politiko skladno lastnim interesom. 

M. G. 

Z A H V A L A 

Ob t ragični smrti oče ta , moža, brata in strica 

Janeza Vovka 
J e r m a n o v e g a a t a 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in 
sodelavcem tovarne Iskra Otoče, S G P Gorenje Radovlj ica, po
kl icni gasilski čet i Jesenice in Že lezn i ško- t r anspor tnemu podjetju 
Ljubl j ana za poklonjene vence in vsem ostalim, k i so ga pospre
mil i na njegovi zadnji poti ter nam izrazil i sožalje in sočus tvoval i 
z nami. Iskrena zahvala tudi dr. M a r k e ž u in vsemu osebju bol
nic t Jesenice za lajšanje bolečin pri njegovi bolezni. Zahvala tudi 

g. župn iku za opravljen pogrebni obred. 

Žalujoči : žena, sinovi in hčerka 

Hraše , Avstral i ja , 29. marca 1975 

Z a h v a l a 

T iho in brez slovesa je odšla naša dobra in skrbna mama, sestra in teta 

Marija Jež 
r o j . V o n č i n a 

Iskreno s»- zahvaljujemo vsem sosedom za nesebično pomoč v teh težkih dneh, sorodnikom, prija
teljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Posebna zahvala kolektivu posebne 
osnovne šole Kran j za to lažbo , pomoč in cvetje, Z B Kokr i ca , pevcem za ža los t inke , dr. Zgajnarju za 

dolgotrajno zdravljenje in g. župniku za tople besede. Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči mož Št elan, hčerka Mar i ca z možem Si lvom, sin Lojze z d ruž ino , sestre Rozka, Fani , 
Jožica , Pavla in ostali sorodniki. 

Srakovlje, K a n a l , Hraše , Sp Bela, Do l . T r ibuša , Slap ob Idrijci, Vojsko, 26. marca 1975 

Še enkrat: »Mrhovinarji« 
nad zapuščeni avtomobil 

18. marca 1975 smo v 23. številki Glasa pisali o šest ih Mo j s t r ančan ih , k i 
so b i l i pred občinskim sodiščem na Jesenicah obsojeni zaradi kaznivega 
dejanja tatvine rezervnih delov iz zapuščenega avtomobila v Mojs t rani . 
Avtomobi l je bi l last jeseniške Carinarnice. 

Storilce kaznivega dejanja smo omenjali le z zače tn icami njihovih imen 
in pr i imkov in omenjali njihov kraj bivališča. Po objavi č l anka pa smo dobili 
več pisem in sprejeli nekaj telefonskih pozivov, v katerih se oglašajo nekateri 
Mo j s t r ančan i . češ da prejemajo nekaj prav neprijetnih vp rašan j od znancev, 
ker se zače tn ice njihovih imen ujemajo z in ic ia lkami resničnih storilcev. Pr i 
poročajo tudi, naj bi objavili polna imena storilcev, saj gre vendar za 
polnoletne ljudi in ne za mladoletnike. 

P r i ta tvini dostavnega avtomobila v Mojs t rani so sodelovali in bi l i 
obsojeni: Ma t i j a Mestek, rojen 1913 iz Mojstrane, Ado l f K r a m ž a r , rojen 1910 
iz Mojstrane, Franc Meglic, rojen 1938 iz Mojstrane, A n t o n Merte l j , rojen 
1947 iz Belce, J o ž e Mestek, rojen 1950 iz Gozd-Mar tu l jka in Janez Brane, 
rojen 1942 iz Belce. P r i ta tv in i v M a r t u l j k u pa je sodeloval Mar jan Jeglič, 
rojen 1950 iz Podkorena. D . Sedej 

K I K 4^ottiurka\ 
TOZD 

iMESNA INDUSTRIJA/ 
\ MURSKA SOBOTA / 

DIETNA 
HRENOVKA 

u p o r a b n o : 
z a u l k u s n o , 

č r e v e s n o , 
h e p a t a l n o , ž o l č n o , 
s l a d k o r n o d i e t o 

i n o t r o š k o 
p r e h r a n o 

Asortiman in uporabnost odobrila Gastroenterološka sekcija S Z D 

A 10-275 naprava za polavtomatsko 
valjenje A 10-275 in A 10-400 

VSESTRANSKO — 
PRIPRAVNO — 
EKONOMIČNO 

Brodogradil ište, 
tvornica dizel, motora 
i tvornica elektr ičnih 
strojeva i uređaja — 
Pula 
p P ŠT 2 0 8 , T E L E F O N : C E N 

T R A L A ( 0 5 2 ) 2 4 - 3 2 2 T E L E X 

2 5 2 5 2 Y U U L J T E S 

A 10-275 naprava za polavtomatsko 
varjenje A 10-275 in A 10-400 

je naprava 
za ekonomično pol
avtomatsko varjenje 
in je izpopolnjena, 
zato ima še večje 
zmogl j ivost i 

S e r i j a n a p r a v z o z n a k o A 1 0 

p r e d s t a v l j a n a p r a v e za p o l a v t o 

m a t s k o v a r j e n j e v z a š č i t n i a t m o 

s fe r i p l i n a . I z p o p o l n j e n a n a p r a 

v a A 1 0 - 2 7 5 o m o g o č a h i t r o i n 

z a n e s l j i v o v a r j e n j e t a n k i h in de

b e l e j š i h m e t a l o v z u p o r a b o e lek 

t r o d e p r e m e r a d o 1 ,2 m m . 

A 1 0 - 2 7 5 o m o g o č a v i s o k o p ro 
i z v o d n o s t s š i r o k i m d e l o v n i m 
o b s e g o m ; je v s e s t r a n s k o u p o 
r a b n a n a p r a v a , s t r o š k i v z d r ž e 
v a n j a so n i zk i t e r j e z a t o ko r i s t 
n a i n v e s t i c i j a 

za v s a k o d e l a v n i c o ; z a r a d i po
s e b n o l a h k e p i š t o l e je p r i p r a v n a 
in o m o g o č a h i t r o d e l o o b m i n i 
m a l n e m z a g r e v a n j u C e l o t n a 
n a p r a v a je n a v o z i č k u s š t i r i m i 
ko les i 



TRGOVSKO A M ^ U M I A TOZD 
PROIZVODNO V i • • V • • ! • 1 |C SI / w IN SERVISNO C l ^ l l U L C l 1 T R G O V I N A 
P O D J E T J F • • • • • • 

L J U B L J A N A n. sol. o./ /b. o./ 

Kmetovalci! 
Ne zamudite ugodne prilike in si že v predsezoni kupite kmetijske stroje za vsa 
letošnja dela, posebno za spravilo sena po konkurenčnih cenah. 
Za pomlad si nabavite takoj: trosilnike hlevskega gnoja KRPAN 30, razsipalnike 
umetnih gnojil Vicon-Creina B-75. 
Za spravilo sena takoj dobite motorne kosilnice BCS, traktorske bočne in zadnje-
domače-uvožene, obračalnike za seno Favorit 220 in Panonija 0-220, samonakla-
dalne prikolice Senator 22 in Pionir-17, puhalnika Tajfun, ventilatorje za dosuše-
vanje sena, silokombajn Mengele MB-J. 

Informacije daje Agrotehnika TOZD 
trgovina Ljubljana s poslovalnicami 
Ljubljana, Titova 38 (315-555), prodajal
na Jurček, Ljubljana, Titova 50 (313-
398), Murska Sobota, Titova 25 (069 
21-508), Celje, Aškerčeva 19 (063 25-500), 
Maribor, Meljska 5 (062 23-081), Ljuto
mer (069 81-083). 

D o b a v a blaga takoj ! 

O b i š č i t e nas na sejmu A l p e — a d r i a v L jub l j an i na G R od 
3. do 8. a p r i l a 1975. 

» B o m o p a k a r v d r l i « 

Gimnazijci in šport 

Mladostna objestnost nasilno vdrla v Valvasorjev 
dom pod Stolom.— Najprej obtoženi kaznivega 
dejanja velike tatvine, nato pa kaznivega dejanja 
nedotakljivosti stanovanja — Je šlo res le za 

»nekoliko neprevidno dejanje«? 
Valvasorjev dom' pod Stolom 

oskrbuje Planinsko d r u š t v o Ra
dovljica in je tako kot v e č i n a 
visokogorskih postojank odprt 
le nekaj mesecev na leto. Izjemo
ma nudi oskrbo le v izrednih pri
l o ž n o s t i h kot je na primer zimski 
pohod na Stol in ob drugih vzpo
nih na Stol, ki potekajo organi
zirano in o katerih je Planinsko 
d r u š t v o Radovljica prej o b v e š č e 
no. Vse do lani se ni š e zgodilo, 
da bi bil v mesecih, ko je dom 
zaprt, k a k š e n planinec v tako 
resni nevarnosti, da bi se moral 
nasilno z a t e č i v Valvasorjev 
dom. Tudi zaradi tega ne, ker 
konec koncev dom do Ž i r o v n i c e 
niti ni tako oddaljen — do njega 
pelje makadamska cesta in je do
stopen celo z avtomobilom — 
poleg vsega pa niti ne lež i tako 
visoko v gorah kot recimo Pre
š e r n o v a k o č a na Stolu. Vsak pla
ninec ve, kako strahotno k a ž e 
zobe zima vrh Stola in vsak 
obenem tudi dobro ve, da, č e je 
ž e pri Valvasorju, je p r a k t i č n o 
tudi že v Z a v r š n i c i , v dolini. Pri 
Planinskem d r u š t v u Radovljica 
so imeli le en primer u p r a v i č e 
nega nasilnega vstopa v k o č o na 
K r i ž k i h podih. Lani pa so jim 
vlomili v Valvasorjev dom . . . 

R A Z I G R A N A » P L A N I N S K A « 
P E T E R K A 

Ze lani torej se je pet mladih pla
nincev, k i ni t i niso več tako mladi, 
odločilo, da se v prosti soboti in ne
delji nauž i je jo čistega planinskega 
zraka. N a ljubljanski železniški po
staji so kupi l i povratne karte za 
»gorenjca« M a r k o Širine, rojen 1952, 
po poklicu orodjar, s t anu joč v Ljub
ljani, dure J a p i č , rojen 19/>4, po 
poklicu šofer, s t a n u j o č v Ljubl jani , 
Ladislav Ki se l , rojen 1951, delavec iz 
Ljubljane, Janez Zakotnik, rojen 
1954, š t u d e n t iz Ljubljane, M i l e n k o 
Dženad ič , rojen 1959. š t u d e n t iz 
Ljubljarle. Z njimi je bila tudi K . -I., 
rojena leta 1954 iz Ljubljane. 

Najprej so nameravali potovati do 
J e M n k in od tu dalje na Vršič, toda, 
ko so obrnil i žepe, so zbral i kaj tnalo 
cvenka. Po izjavah sodeč kakih 250 
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dinarjev. S seboj so imeli dve ribji 
konzervi in nekaj vina, ki so ga oku
šali že v vlaku. Do Žirovnice je že 
pošel, zato so se oglasili v gostilni 
Pod Stolom. T u so ha večer tudi 
izvedeli, da je Valvasorjev dom 
zaprt, a so izjavi l i , da bodo kar vdrl i , 
če je zaprto. Okol i 22. ure so prisopi
hal i do Valvasorjevega doma — ,po 
izjavah sodeč si je K . J . poškodova la 
nogo — na stranskih vhodnib vrat ih 
nasilno odstranili letev, ki je bila 
pribita prek prvih vrat, odstranili 
steklo in zlezli v dom, kjer so si na 
škodo Planinskega d r u š t v a prisvojil i 
drva za kurjavo, alkoholne pijače, 
cigarete in jest vine v vrednosti 
723,20 dinarjev. P o š k o d o v a n a K . J . , 
ki pozneje ni iskala nobene zdrav
stvene pomoči , je šla spat, drugi pa 
so zakur i l i , jedli juho, pi l i čaj in 
popivali ter sem in tja iz shrambe 
kaj prigriznil i , kajti dve ribji konzer
vi, ki so ju imeli s seboj, sta bi l i 
oč i tno preskromna popotnica. Vsa
kokrat poprej so se d r u ž n o podpiso
vali v knjigo gostov, tokrat pa se 
niso. 

P E Č BI K A J L A H K O 
R A Z N E S L O . . . 

Naslednic jutro je bila podoba no
tranjosti Valvasorjevega doma kaj 
klavrna: po tleh črepinje, razmetane 
obleka, z vinom polite spodnje h lače 
in neznansko vroča peč. Skozi 
dimnik doma se je vso noč nepretr
goma kadilo, saj so kuri l i kot nori, 
tako da so se enkrat že celo sami 
zbali, da bo peč razneslo. Njihove 
domneve je še naslednje jutro 

potrdil oskrbnik, ki j i h je našel v 
domu . . . 

K o so napravil i zapisnik škode, so 
jo ocenili na 1103,20 dinarjev, peter
ko pa obtožil i kaznivega dejanja 
velike tatvine. Šele nato je M a r k o 
Sirme pri javi l materialno škodo Pla
ninski zvezi Slovenije, zagovarjal pa 
se je, da je prej misl i l vlom prijavit i , 
vendar obenem tudi meni, da so 
imeli pravico vlomit i , če niso imeli 
drugega zasilnega prenoč išča v 
gorah. 

Kda j se torej lahko v lomi v pla
ninsko postojanko? Planinska zveza 
Slovenije je v svojem dopisu naved
la, da točnega določi la o tem ni, da 
pa gre v konkretnem primeru za ne
koliko neprevidno dejanje, da j i m 
več ni oč i ta t i , da si je K . •). poško
dovala kolčni sklep in da je vlom 
opravičlj iv, da ne gre za kaznivo de
janje in da predlagajo ustavitev 
postopka. 

O B Ž A L O V A L J E L E E D E N 
Pri radovl j i škem Planinskem dru

š tvu pa se niso str injali s tem mne
njem, saj je končno več kot preveč 
oči tno , da so ob tožen i že prej izvede
l i , da je dom Zaprl (lahko bi tudi 
prek rednih dnevnih obvestil v raso 
pisu ), da so kljub temu šli na pot. 
Planinec pa se v dom ali kočo lahko 
nasilno za teče le v primeru, če je v 
budi stiski, da ga ogroža vihar, 
burja, da je v smrtni nevarnosti. 
Omenjeni v takih stiskah nikakor 
niso bili . Poškodovana pa ni iskala 
n ikakršne zdravn i ške pomoči . Peter
ka še naslednji dan ni zapustila 
doma . . . 

Na to so bil i ob tožen i zaradi kaz
nivega dejanja krš i tve nedotaklji
vosti stanovanja vsak na 1 mesne 
zapora pogojno za dve leti s tem, da 
morajo povrniti škodo. Razen Jure
ta Japiča se drugi niso čut i l i krive. 
Sodbe so pravnomočne 

I). Sede j 

Mnogokrat uporabljamo izrek: 
»Zdrav duh v zdravem telesu!« Teo
rija in praksa se nemalokrat razha
jata. K a k o pa ju usklajuje gimnazi
jec? 

Zadnja leta poudarjamo množič
nost v špo r tu . Želimo ga pribl ižat i 
vsakemu č l anu naše sredine. D a n a š 
nji tempo zahteva od posameznika 
predvsem izredne duševne napore. 
Š p o r t n o udejstvovanje p r inaša raz
vedrilo, sprostitev ter boljšo psiho
loško in fizično pripravljenost člove
ka na vsakdanje probleme. V ta 
namen so bile zasnovane organiza
cije — šolska š p o r t n a d r u š t v a , krajše 
Š S D . Nj ihova naloga je pr ibl ižat i 
mladega človeka špor tu , podpirati 
množ ičnos t , ki nam s primerno 
selekcijo omogoča tudi odkrivanje 
talentov in v naslednji fazi njihovo 
razvijanje v okviru raz l ičnih špor t 
nih klubov. 

T u d i Gimnazi ja v Kran ju ima 
svoj Š S D , k i uspešno deluje že št i r i 
leta, dve leti pa sodeluje tudi v tek
movanju za najboljš i S Š D v Slove
niji . Člani d r u š t v a so vsi dijaki gim
nazije. Delujejo v naj raz l ičnejš ih 
sekcijah: košarki , odbojki, namiz
nem tenisu, orodni telovadbi. V dru
gih panogah pa ne delujejo na sami 
šoli, ker nimajo na voljo -ustreznih 
prostorov (atletika, plavanje, vater
polo, smučan je , alpinizem, rokomet 
itd.). Zato trenirajo pri svojih 
klubih, šolo pa zastopajo na tekmo
vanjih. N a teh so v pretekli sezoni 
dosegli lepe rezultate: v košarki p rvo , 
mesto na turnirju v počas t i t ev 
dneva republike, na Gorenjskem 
področnem tekmovanju fantje dru
go mesto v atletiki , tretje mesto v 
malem nogometu in rokometu, de
kleta prvo mesto v at let iki itd. 
Rezul ta t i se vpisujejo v posebno 
kroniko d r u š t v a , v njej pa so tudi 
rezultati internih tekmovanj že 
omenjenih sekcij. D r u š t v o ima tudi 
svojo oglasno desko, kjer se lahko 
vsakdo seznani z na jpomembne j š imi 
špor tn imi dogodki doma, v svetu in 
seveda na sami gimnaziji. 

Matej Kranjc, predsednik 
Š S D : 

»Naše d r u š t v o deluje v skladu s 
svojim statutom. Vodi ga upravni 
odbor, njegovi č lani pa so predstav
niki vseh razredov. Ožje vodstvo 
predstavlja 6-člansko predsedstvo. 
Njegove sklepe mora potrdi t i uprav
ni odbor. P r i vodenju d r u š t v a po
skušamo č imbol j uveljaviti, nače la 
samoupravljanja. R e p r e z e n t a n č n e 
in rekreativne treninge vodimo sami 
ob pomoči našega mentorja, o de
lovanju posameznih sekcij pa vodi
mo dnevnike. S tem razvijamo spo
sobnosti nas samih, s t imuliramo so
delovanje v Š Š D in v da l jnosežnem 
razvoju skrbimo za nove kadre. P r i 
tem nam je v veliko spodbudo in 
pomoč naš mentor prof. Robas, ki 
nesebično ž r tvu je svoj prosti čas. 
Pomaga nam pri organizaciji, pred
vsem pa pri idejnem vodenju dru
š tva . 

Zanimivo je, da največ gimnazij
cev sodeluje v košarkarsk i sekciji. Za 
to so verjetno vzrok ugodni pogoji. 
Trenirata kar dve reprezentanci, 
obisk pa je š tevi len tudi v času, ki je 
rezerviran za rekreativce. N a šoli je 
tudi koša rka r ska liga, tako za 
dekleta kot za fante. Prvaki letnikov 
se pomerijo na koncu lige še za-
naslov šolskega prvaka. K l u b majh
ni telovadnici je obisk teh tekem do
volj velik. 

Po koncu koša rka r ske lige se bo 
začela tudi odbojkarska liga, dru
š tvo pa ima v n a č r t u tudi izvedbo 
tekmovanj v nami/nem tenisu in 
šahu . Uspešno |c zadela delati tudi 
planinska sekcija, katere za zdaj še 
ne odlikuje množičnos t , pač pa te
žavnos t pristopov in stopenj. K so
delovanju žel imo pritegniti č imveč 
dijakov, saj se dobro zavedamo po
mena in pozitivnega vpliva alpiniz
ma na mladega človeka. 

Smo majhno d ruš tvo in kot pri 
vseh amaterskih špo r tn ih organiza
cijah nam predstavlja naše f inančno 
stanje enega največjih problemov. 
Sk ih i nas tudi še vedno relativno 
majhna odzivnost dijakov, k i pa jo 
poskušamo odpraviti z vztrajnim 
delom. Reprezentance sestavljajo 
več inoma dijaki, ki se s temi panoga 
mi ukvarjajo tudi zunaj šole. Zato 
je tu poudarek predvsem na ui 'a 
nosti. Ke r nam šolske ure telovadbe 
še Vedno zaradi časovne oine |enosti 

ne pr inaša jo dovolj gibanja, smo 
organizirali tudi rekreativne skupi
ne. Nj ihova naloga je odtegniti 
dijaka premajhni gibljivosti, ki 
postaja glavni problem sodobnega 
človeka. 

Zal še vedno nismo mogli organi- 1 
zirat i dovolj rekreativnih skupin za
radi prezasedenosti telovadnice. 
Gimnazi ja je n a m r e č vezana na 
nekatere kranjske šole.« 

Na nekatera v p r a š a n j a 
pa je odgovoril mentor 
prof. Janez Robas: K o l i k š 
na je vloga Š Š D v ž iv l jenju 
gimnazijcev? 

»Človek bi se moral gibati vsaj 
eno uro dnevno. Gimnaz i jc i imajo 
tedensko dve uri telovadne vzgoje, 
kar je seveda odločno premalo. Zato 
naj bi Š Š D omogočil š p o r t n o udej
stvovanje vsem, k i si ga želijo in ki 
so ga potrebni. Zal pa smo ugotovili, 
da so zanj zainteresirani predvsem 
tisti , k i so akt ivni že v klubih. Na 
obisk pa vpliva v vel iki meri tudi 
znanje, k i ga dijaki prinesejo iz os
novne šole. Panoge, k i so j ih tam že 
dobro spoznali, še naprej razvijajo, 
druge pa zanemarjajo. Zato si SSD 
prizadeva zbudi t i zanimanje in pre
preči t i preveč enostransko razvija
nje š p o r t a na šoli.« 

»Kje so po v a š e m mnenju 
vzroki za š e vedno pre
majhno aktivnost gimnazij
cev na m a t i č n i šo l i in vzro
ki za vse bolj pogosto pose
danje mladih po l o k a l i h ? « 

»Eden glavnih vzrokov je verjetno 
šolska obremenitev. Špor t zahteva 
čas, saj vemo, da resnično aktivni 
špor tn ik i trenirajo več ur dnevno. 
Mnogo gimnazijcev pa se vozi iz 
okoliških krajev in j i m že tako dokaj 
neugodni termini treningov ne 
ustrezajo. 3 

K l u b i v mestih so dovolj močni, 
da pritegnejo k sodelovanju mlade, 
kar je seveda pravilno. T o d a zaradi 
tega in premajhne navezanosti upa
da obisk na šoli. 

Vzrok, da mladi posedajo v za
prtih prostorih, kavarnah, je verjet
no preveč lagodno življenje in prej 
majhna potreba po gibanju. Odločil
nega pomena je tudi d r u ž b a mladega 
človeka, k i lahko vpliva š p o r t n o po
zit ivno al i negativno bodisi ga nava
di na posedanje po lokal ih ali pa g a 

naveže na špor t . 
Vse bolj pa me bega odnos mhu\w 

do tuje lastnine, premajhna odg 0 ' 
vornost in čuvan je najetih prostorov 
in orodja.« 

» K a k š n o in k o l i k š n o je delo 
mentorja? K a k š n o je v a š e 
mnenje o gimnazijskem j 
Š Š D ? « 

»Delo mentorja na osnovni šoli je 
pomembne jše . P r i delovanju gimna
zijskega S Š D je delež mentorja 
mnogo manjši zaradi samoupravlja- ! 

nja. P r i tem se pojavljajo problemi, j 
kot izbira resnih referentov, pobi- j 
ranje č l ana r ine in obveščanje čla
nov. D a bi spodbudili k sodelovanju 
naše dijake, smo na konferenci' 
profesorskega zbora sklenili , da-
bomo nagradili dijake, ki sodelujejo 
v d ru š tvu bodisi kot igralci olA 
špor tn ik i ali kot organizatorji in J 
upravljavci. S tem ima vsak dijakj 
možnost izboljšati svojo oceno i z l 
telesne vzgoje. 

Eden od perečih problemov pa j e | 
tudi higiena vadbenih prostorov. Za
radi zasedenosti je vzdrževanje zelo 
težko. Šola pa ima namen zamenjati 
tudi orodje, ki je že obrabljeno. 

K l j u b problemom in razbitemu 
urniku pa moram priznati , da je dru- ' 
š ivo dovolj aktivno. Pohval i t i mo-1 
ram tudi sedanji odbor. N a š a skup
na in največja želja pa je odpraviti 
vsaj največje probleme, in to v čim 
krajšem času. 

Pogovor z mentorjem in predsed
nikom Š Š D gimnazije v Kran ju nam j 
je pokazal, kako deluje njihovo dru- j 
š tvo in s kakšn imi problemi se sre
čuje. Ne smemo pozabiti, da zanima- j 
nje s prehodom iz osnovne šole V J 
srednjo šolo upada. Skupaj moramo 
poiskati vzroke za to. In ne samo tOj 
Skupaj se moramo tudi boriti proti 
temu pojavu, kajti /.a tem se lahko 
skriva tudi nezainteresiranost in ne
odgovornost do družbe . Mlad im Ijlfcl 
dem je potrebno pomagati pri njiho
vem formiranju. T o pa ni le nalog;« 
posameznikov, tO je naloga nas vseh. 
to je postavljanje trdnih temeljev 
&a prihodnost naše družbe . G . Z. 

V š o l a h v r a d o v l j i š k i o b č i n i p l a v a l n i b a z e n i 
V radovljiški občini so v zače tku 

tega meseca začeli dograjevati telo
vadnice pri nekaterih osnovnih šo
lah, graditi pa so začeli tudi novo os 
novno šolo v Begunjah. Denar za 
nadaljevanje del in za uresnič i tev 
program o t roškega varstva ter po
sebnega šo ls tva bodo zbrali s pris
pevkom delavcev v organizacijah 
združenega dela, s prispevkom obrt 
nikov in kmetovalcev. Zaposleni v 
organizacijah združenega dela bodo 
plačevali 2 odstotka od bruto oseb 
nih dohodkov, prav tol iko bodo 

prispevali tudi obrtniki . Kmetje pa 
bodo prispevali 2 odstotka od katas
trskega dohodka; hi sicer t isti , ki 
imajo več kot 2000 dinarjev katas-
t rskega dohodka. 

V petek ob 13. uri se je v Radov
ljici sestal izvršni svet občinske 
skupščine . Med drugim je razprav 
ljal tudi o začet i gradnji osnovne 
šole v Begunjah in o dograditvi te
lovadnic. Temelj i to je ocenil financ 
ni načr t celotnega programa in ugo
tovil , da s«- bo po samouprav nem 

sporazumu v prihodnjih letih nalek 
lo toliko denarja, da bodo z a č r t a n i 
prpgram klj l lb predvidenim podra 
Žitvatn zlahka uresničdi . Precej de
narja bo celo še ostalo. Zato so na 
petkovi seji sklenil i , da bodo v vseh 
šolah v radovlj iški občini (v tistih, 
kjer dograjujejo telovadnice in tudi 
v begunjski) zgradili še pokrite pla
valne bazene. 

V dosedanjih razpravah o nadalje 
vanju gradnje telovadnic in begunj
ske šole je bilo sicer v raznih organih 

m na terenu \ občini precej govora 
tudi o gradnji plavalnih bazenov. 
Vendar je ve- ina t akšne predloge 
zavrnila Men i l i so, da bi bilo to SJ 
naše razmere in oh sedanjih pogoji"1 

ter možnos t ih vseeno , revel iko raZ' 
košje. Izvršni svet pa j . bil na zadnjj 
seji d rugačnega mnenja, ("'lani s ( > 

ugotovili , da bi bilo oh predvidenelj 
ostanku denarja škoda z a m u d i « 
enkratno pr i ložnost . Zato so sklenil* 
da se do zače tka prihodnjega šolske
ga leta /gladijo tudi plavalni bazeO* 

A. Z, 



gorenjska nogometna liga 

Predsednik krajevne skupnosti Stražišče Franc Verdnik je v petek prerezal 
fak prvega trim kabineta na Gorenjskem. V preurejeni telovadnici SD Sava 

Je namreč novoustanovljeni trim klub Sava s pomočjo TKS Kranj dobil nov 
r^kreacijski prostor. Le-ta je namenjen vsem občanom ter tudi vsem športni-
K(>m. (dh) - Foto: F. Perdan 

ri'a demonstratorja orodij trim kabineta v Stražišču sta bila člana trim 
iud)a Sava Zvone Mastnak in Janez Znidaršič. Vsi gostje so si. z 
*Qfdmanjcm ogledali demonstracijo (dh) - Foto.' F. Perdan 

Športne novice iz Medvod 
N a j v e č k e g l j a č e v 

Y Teks t i ln i tovarni Medvode vse 
V e c J o pozornost posvečajo rekreaciji 
?ftposlenih. Č lan i kolektiva se, naj-

°U množ ično ukvarjajo s keglja-

U s p e š n o 

p r v o l e t o 

v K o m e n d i 
j P.red nedavnim so imeli špor tn ik i 
^ ' d ustanovljenega špo r tnega dru-
^ V {* Komenda Drvi redni letni ob-
j 1 1 1 zbor, kjer so ocenili u spešno prvo 
? t ( ) delovanja d ruš tva . Ude ležba na 
/ l ' p š č i n i je bila š tevi lna , saj je bila 

V ( ) i 'ana nabito polna. Največj i 
sPt»h je d r u š t v o doseglo, ko je lani 

g a d i l o in uredilo več igrišč ter 
°'>ro organiziralo tekmovanja ob 

^ e s ecu š p o r t a Komenda 74. V 
k ^ t v u delujejo šahovska , nogo-
L^7*a. koša rka r ska , namizno ten i š -
J? in hokejska sekcija. Pred nedav-
J f ^ . P a so ustanovil i še kegl jaško 
."ko i ' 
Jo 
sel, • 1 1 

t > lJu. V le tošnjem letu nameravali . zgraditi še slačilnice, ki so 
a J y e č j i problem d ruš tva . 

k . ^ zborovanju so podelili več 
K i h a n j najbol jš im sekcijam, eki-
g ^ M n posameznikom. Za najbol jše 
ba Športnika Komende so izbrali 

Atleta Marna . S. L a h 

škim š p o r t o m ter se tako ženska kot 
moška ekipa redno ude ležu je ta 
področn ih tekmovanj. Precej č lanov 
kolektiva pa je vk l jučeno v ostala 
š p o r t n a d ru š tva , kjer se ukvarjajo 
bodisi s š p o r t o m ali rekreacijo. 

Razvejana dejavnost 
Čeprav š p o r t n o d r u š t v o Color 

Medvode deluje šele drugo leto, se 
č l ans tvo lahko pohvali z lepimi 
tekmovalnimi dosežki. D r u š t v o 
danes združu je šest sekcij, ki skrbijo 
tako za tekmovalni špor t kot re
kreacijo. 

Najbolj delavni sta kegljaška in 
strelska sekcija, v tem ko planinsko 
s m u č a r s k a sekcija skrbi za rekreaci
jo zaposlenih ter ima v oskrbi počit
niški dom na Voglu . 

Balinarji tudi v Medvodah 
Ureditev dveh balinišč pri nogo

metnem igrišču v Medvodah je 
zahtevala potrebo po ustanovitvi 
balinarske sekcije nogometnega klu
ba, ki š te je 50 č lanov. Ze spomladi se 
bodo tnedvoški balinarji vključili v 
redno tekmovanje, obenem pa bodo 
pripravil i tekmovanje sindikalnih 
ekip, s č imer želijo poveča t i zani
manje za to zvrst špo r t a ter v svoje 
vrste pridobiti predvsem mlajše 
č lane . - f r 

M l a d i n c i 

i n p i o n i r j i 

6 . a p r i l a 
V soboto, 6. aprila, nadaljujejo 

tekmovanje tudi mladinci in pionirji 
v gorenjski nogometni ligi. Lestvice 
jesenskega dela so naslednje: 

Š e n č u r o b t o č k o 

Mladinc i — A skupina 
Jesenice 7 6 0 1 25:12 12 
Tržič 7* 6 0 1 21:15 12 
Nak lo . 7 5 0 2 18:14 -10 
Triglav 7 3 1 3 16:11 7 
Bohinj 7 3 0 4 13:16 6 
Alples 7 1 2 4 7:14 4 
Bled 7 1 1 5 11:19 3 
Lesce 7 1 0 6 7:17 2 

Mlad inc i - B skupina 
L T H 7 5 2 0 23: 8 12 
Sava 7. 5 1 1 35: 3 11 
Br i to f 7 4 1 2 20:11 9 
Medvode 7 3 2 2 12: 9 8 
Primskovo 7 3 1 .3 19:21 7 
Šenčur 7 2 1 4 24:24 5 
Preddvor 7 0 0 7 10:42 0 
Koro tan (- 4) 7 1 0 6- 10:35 - 2 

Pionir j i — A skupina: 

L T H 8 6 0- 2 22:12 12 
Jesenice 8 6 0 2 18:11 12 
Alples 8 5 1 33:10. 11 
Bled 8 4 1 3 18:18 9 
Br i to f 8 3 2 3 29:14 8 
Bohinj 8 4 0 4 17:21 8 
Lesce 8 3 0 5 22:17 6 
Šenčur 8 3 0 5 16:44 6 
Medvode A 8 0 0 8 5:33 0 

Pionir j i — B skupina: 

Primskovo 7 7 0 0 40: 3 14 
Tržič 7 6 0 1 21: 5 12 
Nak lo 7 3 2 2 14:11 8 
Sava 7 3 1 3 15: 8 7 
Preddvor 7 3 0 4 14:26 6 
Triglav 7 2 1 4 14:11 5 
Podbrezje 7 1 2 4 11:18 4 
Koro t an (- 2) 7 0 0 7 5:52 - 2 

izven konkurence 
Medvode B 8 0 0 8 -4:45 0 

P. Novak 

O b č n i z b o r Š D 

Š e n č u r 
Pred dnevi je Š p o r t n o d r u š t v o 

Šenču r imelo občni zbor, na katerem 
•so pregledali delo izvršilnega odbora 
ter vseh klubov, k i delujejo v okviru 
špo r tnega d r u š t v a . 

Največj i , na js tare jš i in tudi naj
bolj aktiven je bil nogometni klub. 
Težave ima le z nogometnim 
igriščem, k i je precej skromno. 
Zavidanja vredne uspehe je v 
pretekli sezoni dosegel tudi košar
karski klub, saj so šenčursk i košar
karji prišli letos v slovensko consko 
ligo. Ža lo s tno pa je, da morajo telo
vadnico za treninge iskati zunaj 
Šenčur ja , ko ima šenčurska osnovna 
šola dovolj veliko in lepo telovadni
co. 

N a m i z n o t e n i š k i klub je v pretekli 
sezoni pripravil nekaj tekmovanj, 
prav tako tudi drsalni oziroma 
hokejski klub, k i pa je letos zaradi 
mile zime bi l bolj v zat iš ju . Led na 
šenčurskem drsal išču ni bil dovolj 
trd. 

Šahovsk i klub, k i tudi deluje že od 
vsega zače tka , se je osamosvojil. N a 
prvenstvih Gorenjske in republike so 
lepe uspehe dosegle predvsem pio
nirke in pionirji , k i so na petkovem 
občnem zboru prejeli pohvale in 
nagrade. 

Nadalje so izvol i l i nov izvršilni 
odbor Š D , za predsednika pa 
ponovno M a r t i n a Balažiča. V bodo
če bodo sprejemali nove podporne 
člane, dosedanje č lane pa bodo 
pripravljal i predvsem za tekmo
vanja. Z le tošnj im letom bodo začeli 
izbirati tudi šenčurskega špo r tn ika 
leta. 

Špo r tn i park, k i ga je Š D Šenču r 
začelo graditi že lani na zemljišču 
nad osnovno šolo Stanka Mlakar ja , 
letos zaradi f inančnih težav verjetno 
ne bodo nadaljevali. F. E r z i n 

Zaradi slabega vremena je bilo 
prvo spomladansko kolo v gorenjski 
Članski nogometni ligi nepopolno. 

Medvode : Alples 1:1 
N a d o m a č e m igrišču so morali 

Medvodčan i pusti t i gostom iz Želez
nikov eno točko. Sodil je J o ž e E l jon 
iz Kran ja . 

Naklo : Š e n č u r 1:1 
Ze v zače tku so domač i napadalci 

presenetili goste in j im zabili gol. 
Gostje so šele v zadnji minut i izena
čili in tako z največjo t ežavo iztržili 
1 točko . Sodil je Benkič iz Škofje 
Loke. 

Korotan : Bohinj 5:1 
S to zmago je Koro tan prevzel 

vodstvo na lestvici. P r i stanju 1:0 so 
gostje zastreljali kar dve enajstme
trovki . Sodil je Verbič iz Kran ja . 

Lesce : Jesenice 1:2 
N a zasneženem igrišču sta bi l i eki

pi enakovredni; gostje so povedli, 
nakar so domač in i izenačili , proti 
koncu pa so si še sami zabi l i gol. 
Tako so gostje odnesli obe točki. 
Tekmo je sodil T o m š e iz Kran ja . 

Merkurjevci 
na snegu 

Sindikalna organizacija Veletrgo
vina Merkur K r a n j je na smučišč ih 
K r v a v c a za svoje č lane priredila le
tošn je sindikalno prvenstvo v vele
slalomu. Nastopilo je 60 tekmoval
cev, k i so bi l i razdeljeni v t r i razrede 
— ženske, moške nad 30 let ter 
moške do 30 let. 

Rezultati — ž e n s k e : 1. I. Berčič 
31,8, 2. Valan t 34,1, 3. Vrhovnik 35,0, 
4. Zibelnik 39,9, 5. Mervič 40,0, 6. 
Mokore l 42,4, 7. Cerkovnik 44,9, 8. 
Črni lec 1:14,8, 9. K a l a n 1:20,4; 
m o š k i nad 30 let: 1. K u č i n a 25,2, 2. 
Mojs t rovič 26,6, 3. L i k a r 33,2, 4. 
Jauh 33,4, 5. Sega 34,5, 6. Har tman 
35,0, 7. Strel 36,6, 8. Volčič 36,7, 9. 
Jesih 46,9, 10. Pe t ač in Zupan 48,2; 
m o š k i do 30 let: 1. Hrovat in 25,1, 2. 
Šolar 26,2, 3. Teran 27,4, 4. Gos t i ša 
28,2, 5. Grzet ič 28,2, 6. Jelčič 30,0, 7. 
Jenko 30,5, 8. Benedičič 30,6, 9. 
Lebar 30,8, 10 Čimžar 31,0. 

-dh 

Telovadnica 
kmalu narpd 
Pr i osnovni šoli Franca Bukovca v 

Preski pri Medvodah gre h koncu 
graditev nove telovadnice. Telo
vadnica bo imela dva prostora s 
skupno površ ino 600 kv.m z manjšo 
galerijo in v e č n a m e n s k i m prostorom 
katerega bodo uporabljali za 
poda l j šano bivanje. Novost je po
sebna nizozemska talna obloga »po-
lust iks«, za katero trdijo, da ima 
boljše lastnosti od parketa. 

R a č u n a j o , da bo telovadnica 
odprta konec aprila, s tem pa tudi 
zače tek pouka telesne vzgoje za vse 
učence , saj so do sedaj učenci nižjih 
razredov telovadili kar v razredih. 

-fr 

Preddvor : Britof 2:4 
P r v i del je pripadel d o m a č i n o m , v 

drugem pa so gostje z boljšo kondi
cijo izenačili in zabil i še 2 gola. Sodil 
je F. Gros iz Kran ja . 

Tekma Bled : Primskovo pa zara
di, visokega snega na Bledu * i i bi la 
odigrana. 

P. Novak 

Vodovodni 
stolp : 

Gimnazija 
6:0 b .b . 

V nadaljevanju odprtega zimske
ga vaterpolskega prvenstva K r a n j a 
so bil i spet doseženi p r ičakovan i re
zul tat i . Teksti l indus je odpravil Ra 
dovljico, Iskra je dobila točki z Bor
cem, Triglav I pa z D o m ž a l a m i . 

Derbi s rečan ja med Vodovodnim 
stolpom in Gimnazijo ni bilo, ker so 
slednji^ imeli v vodi premalo igralcev. 

Izidi: Vodovodni stolp : Gimna
zi ja 6:0, Radovlj ica : Teksti l indus 
5:8, Borec : Iskra 6:12, Triglav I : 
D o m ž a l e 14:5 ter tekma 6. kola 
D o m ž a l e : K a m n i k 2:22. 

Lestvica: 

Triglav II ' 4 4 
Vodov, stolp 5 4 
K a m n i k 5 4 
Triglav I 5 4 
Teksti l indus 5 3 
Gimnazi ja 5 2 
Iskra 5 2 
Radovlj ica 5 
D o m ž a l e 6 
Borec 5 

1 0 
1 0 

0 0 60:37 8 
0 1 61:26 8 
0 1 63:27 8 
0 1 64:40 8 

48:44 6 
36:29 4 
35:45 4 
45:45 2 
18:89 2 

2 
3 
3 
4 
5 

0 0 5 24:72 0 

Pari prihodnjega kola: Tr iglav 
II : Borec, Teksti l indus : Iskra, G i m 
nazija : Triglav 1, Radovlj ica : Vo
dovodni stolp. -dh 

Sava 
v vodstvu 

Komis i j a za namizni tenis pri 
T K S Kran j je tudi letos organiza
torica občinske n a m i z n o t e n i š k e lige. 
Po petih kol ih so v vodstvu igralci 
s t raž iške Save pred Naklanc i . 

Lestvica je nepopolna, saj nekate
re ekipe organizatorju ne pošiljajo 
zapisnikov dvobojev. 

Izidi: Dijaški dom : Nak lo 2:5, 
Žabnica Triglav I 5:0, Sava : 
Golnik 5:1, Voklo : Triglav II 5:0 
b.b., J L A : Šenču r 5:4, Trboje : 
Adergas 1:5. 
Lestvica: 
Sava 5 5 0 25: 4 10 
Naklo 5 4 1 24:12 9 
Golnik 5 4 1 21:15 9 
Voklo 4 4 0 20: 2 8 
J L A 4 3 1 19:12 7 
Žabnica 5 2 3 15:15 7 
Adergas 5 2 3 15:16 7 
Dijaški dom 4 2 2 14:11 6 
Šenčur 5 1 4 11:20 6 
Triglav I 4 1 3 10:17 6 
Trboje 5 0 5 4:25 5 
T r i g l a v I I 5 0 5 2:25 5 

-dh 

P u š n i k 
odstopil na rallyju » T a r a 75« 
Preteklo nedeljo je A M D Titove 

Užice v okolici Tare organiziralo 
prvi rallV za d r žavno prvenstvo. 
Znači lnos t tega ral lyja je, da je od
stopil lanski d ržavn i prvak in prvi 
letošnji favorit v razredu nad* 1300 
ccm Aleš Pušn ik s sovoznikom Ro
kom Freverjem. Moto r renaulta 12 
gordini oč i tno ni vzdržal hudih na
porov 881 km dolge poti, k i je bi la v 
večini prekrita s snegom. Odlično pa 
je vozil Brišnik (prav tako č lan 
A M D Šk. Loka) , k i je z vozilom re-
nault 12 gordini v razredu nad 1300 
ccm zasedel drugo mesto, v skupni 
uvrst i t ivi pa je bil tretji. Dobro pa 
so se izkazal i tudi drugi slovenski 
vozniki , saj so v ekipni uvrst i t ivi za
sedli odl ično drugo mesto, takoj za 
Srbijo. 

šport med vikendom 

N O G O M E T - V nedeljo so startali nogometaš i v republiških ligah. Zaradi snega pa je 
bilo Več tekem preloženih. Kranjska Sava je gostovala v Ajdovščini, kjer je izgubila z doma
čim Primorjem /• 0:2 (0:1 I Tekmi Triglav : L T H in Tržič : Adria pa sta bili preloženi. 

Pari prihodnjega kola: Triglav : Primorje, Usnjar : Sava, Tržič : Tabor. 
ROKOMET - V II. zvezni ženski ligi so rokometašice iz Železnikov izgubile z 

neposrednim tekmecem za izpad 7:9, z ekipo Triko iz Bosanske Gradiške. V prihod
njem kolu bo Alples doma igral z ekipo Velenja. Tudi ta tekma bo odločala o razvr
stitvi na dnu lestvice. 

V republiški moški ligi pa je Tržič visoko izgubil v Slovenj Gradcu s 15:31 
(6:15). Po prvem spomladanskem kolu je v vodstvu Slovenj Gradec, Tržič pa je na 
solidnem 5. mestu. 

V prihodnjem kolu bodo Tržičani doma gostili Sevnico. 
V ženski republiški ligi niso bile odigrane vse tekme. Med njimi tudi Sava : Bre

žice. Na igrišče v Kranj je prispela ekipa iz Brežic in sodnik, medtem ko so od do
mače ekipe prišle le tri igralke. Zaradi zasneženega igrišča tekme ni bilo mogoče 
odigrati. Vendar bi domače vodstvo moralo pravočasno obvestiti ekipo Brežic. 

O D B O J K A - V republiški moški ligi so bili doseženi naslednji rezultati: Novo mesto : 
Bled ():.'{. Koper : -Jesem< e 1 i V vodstvu sta Sava in Jesenice, Bled*pa je na odl ičnem .3. 
mestu. Pari prihodnjega kola: Jesenice ; Polskava, Bled ; Kamnik. 

V ženski republiški ligi je bila tekma Jesenice : Fužinar preložena na ti april. 

R E Z U L T A T I : 
do 785 ccm: I. Matošev ić (C. Zasta
va) 1883, 2. Pe tkov ić ( N . Sad) . . . 7. 
Prusnik (ŠOLT) , 8. Koželj (Šk. 
Loka) ; 
do 1150 ccm: I. Asanović (C. z.) 
1814, 2. Mi lavec (Šk. Loka) 2337, . . . 
6. Vidic (SI. avto) 3817; 
do 1300 ccm: I. Smak ić (T. Užice) 
1846, 2. Šus te r (SI. avto) 2723; 
nad 1300 ccm: I. Alihodžić (Sara
jevo) 1780, 2. Brišnik (Šk. Loka) 
1830; 

skupna uvrstitev: 1. Alihodžić 
(Sar.) 1780, 2. Asanović (C. z.) 1814, 
3. Brišnik (Šk. Loka) 1830, . . . 11. 
Milavec (Šk. Loka) , 12. Šus t e r (SI. 
avto), 13. Prusnik (ŠOLT) , . . . 15. 
Kožel j (Šk. Loka) 

Franci Perdan 

V Kranju 
plezalna š o l a 

Pri alpinističnem odseku Planinskega 
društva Kranj se je začela pretekli mesec 
plezalnoalpinistična šola, v katero se je za 
zdaj vključilo 18 bodočih alpinistov-pri-
pravnikov. Teoretični del šole se je že za
čel. Prvi predavatelj je bil znani jeseniški 
alpinist in gorski reševalec Uroš Zupan
čič, ki je udeležence šole seznanil z zgodo
vino alpinizma. Kljub temu Planinsko dru
štvo Kranj še sprejema prijave za plezal-
noalpinistično šolo. Tako kot pretekle bo 
dala tudi letošnja šola nove alpiniste in 
kasnejše gorske reševalce. -jk 
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biti mes t« pod močnejš im uda
rom kot podeželje, zato mora
mo posvetiti organizaciji S L O 
v mestu še več pozornost i .« 

Sredi februarja so se v orga
nizaciji koordinacijskega od
bora za splošni ljudski odpor 
pri občinski konferenci S Z D L 
K r a n j in ob pomoči Delavske 
univerze K r a n j začela v kra
jevnih skupnostih kranjske 
občine predavanja z naslovom 
Obramba, skrb pas vseh. Pre
davanja, popestrena s f i lmom, 
so se konča l a pretekli če t r t ek 
in se j i h je udeleži lo več tisoč 
ljudi. Zadnje predavanje iz 
tega obrambnega izobraževal
nega ciklusa -je imel v kinu 
Center v Kran ju A c i Puhar. 
Orisal je povojni gospodarski, 
politični in vojaški položaj v 
svetu, splošni ljudski odpor in 
vlogo krajevnih skupnosti ter 
organizacij zd ruženega dela v 
njem, pomen odborov za sploš
ni l judski odpor, naloge J L A , 
partizanske »mote in narodne 
zašč i te v morebitni vojni ter 
dosežke pri sp lošnem ljudskem 
odporu v mestu, na podeželju 
in organizacijah združenega^ 
dela in pomanjkljivosti ter na
loge, ki še slede. A c i Puhar je 
še posebej opozoril na pozna
vanje l judi in prostora ter na 
slabosti, ki j i h pri' organizaciji 
S L O v Kran ju ne manjka. 

Predavatelj na zadnjem pre
davanju v K r a n j u in dva od 
števi ln ih obiskovalcev preda
vanja v kinu Center so gostje 
današnje rubrike. 

A c i Puhar se poklicno 
ukvarja s pripravami na 
s p l o š n i ljudski odpor na 
Gorenjskem: 

»Tako kot na predavanjih 
za širši krog občanov , taka 
predavanja sem imel štiri , kot 
na predavanjih za sekretarje 
osnovnih organizacij Z K po 
vseh gorenjskih obč inah je bila 
ude ležba dobra. Splošni ljud
ski odpor je po nekaj letih za
živel in našel prostor in razu
mevanje v ustanovah, krajev
nih skupnostih, organizacijah 
združenega dela in drugje, o 
čemer pred š t i r imi leti še 
nismo mogli govoriti. S L O je 
postal organizacijsko resna 
tvorba. T o se i / , leta v leto 
stopnjuje. Lahko rečem, da je 
bila stopnja pripravljenosti 
lani še veliko s labša od 
letošnje . Danes smo že tako 
daleč , da bi se v primeru vojne 
ali agresije znali vsaj pravilno 
obnaša t i , kar je veliko. Pripra
ve na morebitno agresijo v me
stih zaostajajo za pripravlje
nostjo na podeželju. V tem 
primeru je po vaseh lažje, saj 
so medsebojni odnosi ljudi trd
nejši. V primeru vojne utegne 

Franc Š k r a b s Huj, tis
karski mojster v kranjskem 
Tekstilindusu: 

»S področja splošnega ljud
skega odpora sem že poslušal 
nekaj predavanj in uspešno 
končal tudi t eča j . Z zanima
njem sem sledil d a n a š n j e m u 
predavanju, k i ga ugodno oce
njujem. Posebno sta mi bila 
všeč poziv in ugotovitev pre
davatelja, da se moramo res : 

neje organizirati in preiti od 
besed k dejanjem. Želim, da bi 
t a k š n a predavanja v Kran ju 
še organizirali , vendar bi 
morala biti konkre tne j ša . Me
ne zanima na primer delova
nje zdravstva in prehrambenih 
ustanov v primeru splošnega 
ljudskega odpora. T a k š n a pre
davanja bi ljudem veliko ko
ristila.« 

S a š a D i m č e v s Huj, admi-
nistratorka v kranjski Sa
vi: 

»Za d a n a š n j e predavanje 
sem prejela vabilo in sem se 
mu odzvala. Prvič sem bila na 
t a k š n e m predavanju in sem 
popolnoma zadovoljna. Me
nim, da sem od danes dalje 
bolj seznanjena s splošnim 
ljudskim odporom. Posebno 
poučen se mi je zdel primer s 
področja preskrbe s prehram
benimi ar t ik l i in živili iz leta 
1973, ko smo hipoma razgrabili 
nekatera živila. Sklepam, da se 
bomo morali v prihodnje na 
tem področju bolje organizira
ti. Ljudi t a k š n a predavanja 
zanimajo. T o potrjuje dober 
današn j i obisk in pozornost 
med besedami predavate l ja .« 

•I. Košu jek 

Spet Avseniki v Kranju 
N i še tako dolgo, ko je po dolgih 

letih k o n č n o v Kran ju v kinu C e n t o 
spet gostoval pril jubljeni ansambel 
Avseniki . Za njihov nedavni nastop 
so zmanjkale vstopnice p r a k t i č n o še 
preden so bile V prodaji. K e r sprejme 
dvorana kina Center v K r a n j u le 
okrog 700 obiskovalcev, so bi l i 
š tevi lni Kranjčani in prebivalci 
okoliških krajev takrat p r ik ra j šan i 
za prijet ne melodije. 

D a bi ustregel š tevi ln im ljubite
ljem, st' je ansambel Avsenik i ne
pr i čakovano odločil, da bo v K r a 
nju še enkrat nastopil. Koncert 
bo danes (torek!), ob 17. uri v veliki 
sejemski hali v Savskem logu, ki 
sprejme neprimerno več obiskoval
cev kot dvorana kina Center. 
Vstopnice bodo v prodaji v sejem
skih blagajnah v Savskem logu dve 
uri pred koncertom. A . Ž. 

Eksplozija 
v Železarni 

V nedeljo. 30. marca, dopoldne je 
nastala eksplozija v polni lnici za 
dušik pri strojnici č is t i lnih naprav v 
Železarni Jesenice. P r i tem sta bila 
huje ranjena tudi M i h a D e č m a n 
(roj. 1938) z Jesenic, k l jučavničar 
zaposlen pri Vodovodu, in pa Ivan 
Košnjek (roj. 1918), strojnik v 
Železarni . Eksplozi ja je nastala, ko 
je D e č m a n prižgal plin na koncu 
š t i r ime t r ske cevi, montiral jo je na 
glavni vod, da hi izpraznil ostanke 
plina v plinovodu vse do glavnega 
ventila. Tega so zaprli 'že prejšnji 
dan zaradi okvare na zunanji na
peljavi. K o je plamen na koncu cevi 
pojemal, je opazil, da manometer 
za merjenje pritiska ni v redu, zato 
ga je odvil . Tedaj pa je iz cevi udari l 
pli i i in prišel v stik s plamenom-na 
koncu cevi, zato je nastala eksplozi
ja. Ogenj je uničil tudi os t reš je pol
nilnice in poškodoval opremo. Škode 
je za okoli 10.000 din. 

Izgubljen 
na Pokljuki 
V petek, 28. marca, okoli 11. ure se 

je iz Šport hotela na Pokl juki podal 
sam s smučmi na sprehod zahodno-
nemški d ržav l jan Bovve VVolfsgang 
iz Ulma . Po sledeh smuči so 
ugotovili, da se je pri smerokazu 
napotil proti I ludnemu polju. K e r 
se zvečer do 20. ure še ni vrni l , so iz 
hotela sporočil 'dogodek gorski 
reševalni službi v Boh. Bis t r ic i . Več 
gorskih reševalcev in delavcev milice 
iz Boh . Bistrice se je ponoči podalo 
na Pokljuko, zjutraj- naslednjega 
dne pa je prišla na pomoč še ena 
skupina reševalcev. Vendar pa so 
pogrešanega že ponoči našli in ga 
živega in zdravega pripeljali spet v 
ho.tel. 

Najboljše 
moštvo Lesc 

23. marca je bilo v Velenju 
hitropotezno šahovsko prvenstvo 

-reprezentanc slovenskih mest ' in 
krajev. M e d 51 moštv i je igralo tudi 
8 moš tev z Gorenjske. Nepr ičako
van uspeh je doseglo m o š t v o Lesc v 
postavi Roblek, M a l i , Mat jaš ič , 
Har inski , Pe t rov ič in Kaše . Go
renjska moš tva so se uvrst i la takole: 
9. Lesce, 10. Jesenice I, 18. Radovl j i 
ca, 19. K r a n j I, 20. K r a n j II, 31. 
Škofja Loka , 41. Tržič in 44. Jesenice 
II. 

Hkra t i so igrale tudi mladinske 
eprezentance. Med 24 moš tv i je 
nladinska reprezentanca K r a n j a 
'.asedla odl ično 4. mesto. 

Zmagal 
predsednik 

N a petkovem prvenstvu občinske
ga sveta zveze sindikatov Radovl j ica 
v veleslalomu so zabeležili rekordno 
udeležbo. N a zelo dobro pripravljeni 
progi, ki jo je občinska zveza za 
telesno kulturo pripravila na Z a t m i 
ku, je startalo kar 312 č lanov sindi
kata i/, delovnih organizacij v občini. 
Organizatorji pa niso presenečeni le 
nad š tevi lom udeležencev, m a r v e č 
tudi nad izidom tekmovanja. Po
vsem n e p r i č a k o v a n o je zmagal in 
dosegel najboljši čas med vsemi 
tekmovalci prav predsednik občin
skega sveta zveze sindikatov Ra 
dovljica Mar jan Vrabec. 

So v Tržiču 
možnosti za 
srednjo šolo? 

Delegacija B o m b a ž n e predilnice 
in tkalnice je zastavila občinski 
skupščini Trž ič zanimivo vprašan je . 
Delegate je zanimalo, ali so v 
Trž iču , upoš teva joč sorazmerno 
majhnost občine z dobrimi 12.000' 
prebivalci, pogoji za ustanovitev ene 
od srednjih šol. Skupšč ina v odgo-
VOru uvodoma ugotavlja, da vpra
šanje ni enostavno, t emveč je celo
vite in vsestranske narave, zato do
ločnejšega in dokončnega odgovora 
ni mogoče'posredovati. .Skupščina je 
s svojimi s t rokovnimi organi na tem 
področju pripravljena sodelovati z 
republ iško izobraževalno skupnostjo 
in Zavodom /a šols tvo SRS, pred
vsem pa s skupščino gorenjskih 
občin. Tržičani menijo, da bo to 
vprašan je treba reševat i v skladu s 
s redn je ročn im programom razvoja 
srednjega šols tva na Gorenjskem. 

-|k 

Prepozno jo je opazil 
V če t r t ek . 27. marca, ob 20.30 se je na regionalni cesti v Cerkl jah pripetila 

lažja prometna nezgoda. Pavla Ml ina r (roj. 1910) z Zg. Brn ika je pred avto
busno postajo prečka la cesto po prehodu za pešce, nato pa nadaljevala hojo 
po skrajni desni strani ceste proti Zg. Brn iku . Za njo je pripeljal v osebnem 
avtomobilu Jane/. K a r u n (roj. 1943) iz Cerkelj , ki je Mlinarjevo prepozno 
opazil in jo pri prehitevanju oplaznil z desnim delom avtomobila. Mlinarjeva 
je padla in se laže ranila. 

Zadel kolesarja 
V sredo. 20. marca, ob 19.25 se je na regionalni cesti na Zg. Brn iku pripe

ti la prometna nezgoda. Voznik osebnega avtomobila Juri j Plave (roj. 1955) iz 
Ljubljane je v ostrem desnem ovinku zaradi neprimerne hitrosti zapeljal v 
levo ter trčil v 11-letnega kolesarja Antona Rehbergerja z Zg. Brn ika , k i j e 
pravilno po svoji desni pr ivozi l iz nasprotne smeri. Ranjenega kolesarja so 
prepeljali v ljubljansko bolnišnico. 

Izsiljevanje prednosti 
V če t r t ek , 27. marca, o1, 18.45 se je na magistralni cesti na Jesenicah pri

petila prometna nezgoda. Voznik osebnega avtomobila Anton Ponikvar (roj. 
1944) z Jesenic je zavijal v levo s ceste na parkirni prostor restavracije Pikova 
dama, pri tem pa ni počaka l vozila, ki so vozila iz nasprotne smeri in so imela 
prednost. Zato je trčil v osebni avtomobil n e m š k e registracije, k i ga je vozil 
Jože Vodopivec (roj. 1933) iz Trbovelj . V t rčen ju je bila lažje ranjena sopot
nica v Vodopivčevem avtomobilu, škode pa je za 13.000 din. 

Neprimerna hitrost 
V petek, 28. marca, ob 12.15 se je na magistralni cesti v Podtaboru pripe

t i la prometna nezgoda zaradi neprimerne hitrosti . Voznik osebnega avtomo
bila nemške registracije Jože Debelak (roj. 1926) iz Nove vasi je na viaduktu 
Lešnica zaradi neprimerne hitrosti na mokri cesti zapeljal v levo in trčil v 
odbojno ograjo, od tu pa ga je odbilo še na desno stran. .Voznik ni bil ranjen, 
škode pa je za 10.000 din. 

Vinjen za volanom 
V soboto, 29. marca, ob 17. uri se je na cesti <xetrtega reda Stara Loka — 

Moškr in pripetila prometna nezgoda. Voznik osebnega avtomobila Jože Do
lenc (roj. 1942) iz Slov. Bistrice je vozil vinjen, pri tem pa je trčil v večji 
kamen ob cesti, nato pa še v drevo. Huje ranjenega voznika so prepeljali v 
ljubljansko bolnišnico. 

Neprimerna hitrost 
V nedeljo, 30. marca, dopoldne se je na magistralni cesti na Mej i pripetila 

prometna nezgoda. Voznica osebnega avtomobila Vera Theuerscbuh (roj. 
1920) iz Ljubljane je na cesti pokri t i s sneženo brozgo vozila z neprimerni 
hitrostjo, tako da je avtomobil začelo zanaša t i . V levo jo je zaneslo prav 
tedaj, ko je iz nasprotne smeri pripeljal v osebnem avtomobilu Ivan Gorjup 
(roj. 1954) iz Ljubljane. V nesreči sta bila lažje ranjena voznica in njen mož. 
prepeljali so ju v ljubljansko bolnišnico. L . M . 

V Kranju 
še letos umetno drsališče 

»V zadnjih desetih letih smo v 
Kran ju zgradili sorazmerno zelo 
m*do rekreativnih objektov (nobe
nega pomembne j šega ) , če ne š te jemo 
prostore za te namene v osnovnih 
šolah. Danes se kažejo velike potre
be in tudi zahteve po takih objektih; 
tako v mestu kakor tudi v krajevnih 
skupnostih. P r i tem bomo morali 
najprej graditi objekte, ki omogoča
jo množičnos t in ceneno rekreacijo 
delovnim ljudem in mladini . Gradi
tev t akšn ih objektov v krajevnih 
skupnostih ima velik mobilizatorski 
pomen tako v fazi gradnje kot tudi 
kasneje . . .« ._ 

Tako je zapisano v programu ne-

Nov turistični 
vodič Gorenjske 

Gorenjska tu r i s t i čna zveza pri
pravlja z večjimi tu r i s t i čn imi dru
štvi nov vodič Gorenjske. Predvide
vajo, da ga bodo izdali na 124 
straneh, vsebinski del pa bo pripravil 
Gorenjski muzej z zunanj imi stro
kovnimi sodelavci. V njem bodo 
zajeli naravne lepote in tu r i s t i čne 
zmogljivosti obenem s tu r i s t i čn imi 
zanimivostmi. Nov vodič Gorenjske 
bodo tiskali v šes t ih jezikih. B . B . 

katerih na jpomembne j š ih nalog 
kranjske občinske skupščine in iz
vršnega sveta za to mandatno ob
dobje, ki ga je na če t r tkov i seji spre
jela tudi občinska skupščina . Včeraj 
popoldne pa se je na zahtevo temelj
ne telesnokulturne skupnosti Kranj 
sestal na izredni seji izvršni svet 
kranjske občinske skupšč ine in raz
pravljal o tistem delu mandatnega 
programa, ki govori o gradnji rekre
at ivnih objektov v občini. Str injal se 
je z zahtevo, da je rekreativni 
program treba začeti uresničevat i 
takoj, sicer ga v tem mandatnem ob
dobju ne bo moč uresniči t i v celoti. 
Izvršni svet je sklenil , da bo še letos 
do jeseni v K r a n j u zgrajeno umetno 
drsal išče. Zgradili ga bodo v Špor t 
nem parku Stanka Mlakar ja . Nač r t i 
so že gotovi, gradnja pa bo veljala 
okro'g 10 milijonov novih (milijarda 
starih) dinarjev. Denar za gradnjo 
bodo dobili iz ukinjenega družbene
ga investicijskega sklada. 

A . Ž. 

Le v M k p«11 

s lovenski vozn ik 

svoje voz i lo 

o p r e m l j e n o 

va rnos tn im 

p* som 

Pr idruž i te t* nem 3 točkovn i 
' tud i vi 

m uporab l ja j te 

varnostn i pas 

m e d vožn jo 

Zašč i t i te svo jega 

sopo tn i ka 

in sebe 

varnos tn i pas 

vam 

v p rometn i 

nezgod i 

zagotav l ja 50 % 

več jo 

o s e b n o varnost 

Svet SR Sloventj« 
ta preventivo 

in vtgojO 

v ce»tnem promatu 

Premalo sredstev 
za vso 

dejavnost 
Pred dnevi se je v Škofji Loki 

ses ta l« skupšč ina T K O in obravna
vala dejavnost T K O v letošnjem 
letu ter razdelila f inančna sredstva« 
V le tošnjem letu so dali velik 
poudarek rekreaciji in zanjo name
ni l i več sredstev kot v preteklem 
obdobju. Nekol iko na s labšem pa 
bodo letos Športne organizacije, saj 
bodo morale za svojo dejavnost 
tretjino sredstev zbrati same. 
vzdrževanje in gradnjo športni! 1 

objektov je letos na voljo samo i* 
starih milijonov, medtem ko >° 
potrebe 450 starih milijonov, kar 
zgovorno priča, da se organizacij 1 ' 
otepajo s prostorsko st isko. 

Podan je bil tudi zelo zanim' v 

predlog T O Z D L T H iz Škofje LoM 
da bi v Škofji Lok i zgradili umetOT 
drsal išče in so sami pripravljeni tU'!1 

f inančno in materialno pomaga*1' 
Skupšč ina je ta predlog podprla >n 

ga bo dala v razpravo še ostali" 1 

delovnim organizacijam. 
J . Starman 


